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За младите хора заплата от 1000 лева е недостатъчна, искат над 
4000 лева в близката  година. Половината от тях биха се върнали в 
родния си край при добро работно място.

Знаел ли е 
сталин, че 
Хитлер 
ще нападне ссср?

проф. румен ГечеВ: 
отноВо ни чака
ЗатяГане 
на коланите

Стр. 16

А кой 
ще рАботи?

ладите хора днес определено си 
знаят цената. не желаят да имат 
шефове или да са на служба с ниска 
заплата. За 1000 лева на месец не 
искат и да чуят, въжделеят за поне 
4000 лева. Чисто. виждат светло-
то си бъдеще като началници на 
собствени фирми с космически до-
ходи или като инфлуенсъри.

Дотук добре. Даже много добре. 
самочувствието и увереността оп-
ределено са чудесни качества, кога-
то имаш способности, натрупал си 
знания и умения, с които да се реа-
лизираш успешно в живота. Уви, у 
нас увереността в собствените сили 
често граничи със самонадеяност 
или с арогантни претенции.

тревожно е, че младите хора, 
които трябва да са катализатор за 
прогреса, са принудени да се пре-
връщат в крайни материалисти на 
фона на ширещата се беднотия, по-
литическата диващина, обществе-
ното униние. 

Бягайки от тази безнадеждна 
действителност, младите намират 
друга, своя реалност, в която ин-
флуенсърът е авторитетът и той ги 
води в паралелния свят на лесно-
то, веселото и доходното. Затова и 
след високата заплата те подреждат 
в класацията на желанията си да се 
прехранват именно като популярни 
“хора с влияние”. 

но кой тогава ще работи?

М

Деси ВЕЛЕВА

лесни 
съперници 
За цска 
и „леВски”

спряХа 
поръчката 
За ноВи 
ВлакоВе

БсП поиска военният 
министър тодор тагарев да 
бъде изслушан в нс вчера и 
лично да отговори ще праща 
ли български войници в Ук-
райна. вярно ли е, че е за-
явил готовност да се вклю-
чи в инициативата на ес за 
военна помощ за около 50 
млрд. евро за киев, попита 
Борислав Гуцанов. 

не снаряди и оръжия, а 
мирни преговори и диалогът 
са ключът към решаването 
на конфликта, възпротиви 
се той. По думите на Гуца-
нов коалицията на омертата 
и имунитетите се е оказала 
и коалиция на войната.

Ако България се включи 
в европейската помощ, все-
ки жител на европа ще дава 

по над 27 евро на година 
за въоръжение на Украйна. 
вие искате ли от вашите 
данъци да се плаща за па-
трони, снаряди, самолети и 
бомби, а не за образование, 
за здравеопазване, за млади-
те, за пенсионерите, подчер-
та Гуцанов.

кабинетът тихо и тайно 
използва ресурса на общест-

вената Бнт за излъчването 
на новини на украински, 
разкри той. “това е нацио-
нално предателство. кой е 
взел това решение - преми-
ерът, Мс, изпълнителният 
директор на Бнт? каква 
отговорност ще поеме този 
човек”, възмути се Гуцанов.

ще праща ли тагарев
войници в украйна?

Снимкаобщинаблагоевград

румънският 
премиер
убеди търГоВците 
да сВалят цените

вкадър

Паметна плоча, посветена на 110-годишнината от бягството на жителите на Кукуш и заселването 
им в Горна Джумая, бе открита на пл. “Георги Измирлиев” в Благоевград. Мемориалът е изработен 
от инициативен комитет, учреден от наследниците и потомците на кукушки родове

НовинитенаукраинскипоБНТсанационално
предателство,заявиБориславГуцанов
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Борбата с корупцията ще 
се води по нов закон, който 
ГеРБ-СДС успяха да прокарат 
с помощта на ПП-ДБ и ДПС. 
комисията за противодействие 
на корупцията и за отнема-
не на незаконно придобитото 
имущество (кПкОнПИ) се 
разделя на две - комисия за 
отнемане на незаконно придо-
битото имущество и комисия 
за противодействие на коруп-
цията, която ще бъде изцяло 
нова. Предложението беше 
подкрепено от 142 депутатите 
от ГеРБ, ПП-ДБ и ДПС. 

За разделянето на кПкОн-
ПИ имаше внесени три законо-
проекта - на Министерския съ-
вет, на ГеРБ-СДС и на ПП-ДБ 
като промените са заложени в 
Плана за възстановяване и ус-
тойчивост.  

ДУМА припомня, че на 
първо четене правната комисия 
прие предложението на ГеРБ, 
което беше и гласувано в пле-
нарната зала вчера. новата ко-
мисия за противодействие на 
корупцията ще се занимава с 
превантивна дейност чрез съ-
биране, анализиране и проверка 
на информация и с разследване 
на престъпления. Служителите, 
изпълняващи оперативно-из-
дирвателна дейност към насто-

ящата кПкОнПИ, ще преминат 
към новата комисия. Задълже-
нията на ДАнС по разузнаване 
финансови престъпления също 
ще се прехвърлят към нея. Пра-
вомощията на комисията са в 
няколко посоки - превантивна 
дейност чрез събиране, анали-
зиране и проверка на сведения 
по повод на информация за ко-
рупция на лица, заемащи пуб-
лични държавни длъжности, 
ще проверява сигнали за не-
съвместимост в подадените де-
кларации, както и разкриване 
и разследване на корупционни 
престъпления.

в проектозакона са изреде-
ни 51 категории лица, заемащи 
публични длъжности, които ще 

бъдат обект на работа на коми-
сията - от президента, депутати-
те и членовете на правителство-
то, през висшите магистрати и 
членовете на регулаторни орга-
ни, до лидерите на политически 
партии, получаващи държавна 
субсидия. те ще подават в ко-
мисията декларации за несъв-
местимост, за имущество и 
интереси, както и при промяна 
във вече декларираните обстоя-
телства. комисията ще извърш-
ва периодични проверки на да-
нните в документите.

новата комисия ще се със-
тои от 7 члена, шестима от ко-
ито ще се избират от нС, а един 
ще се предлага от президента и 
ще се одобрява от парламента. 

комисията ще е със седемгоди-
шен мандат, като председате-
лят ще се сменя на ротационен 
принцип, а членовете й трябва 
да са с поне 10 години юриди-
чески стаж.

Промени има и в подаване-
то на имуществените деклара-
ции. неподалите ще бъдат уве-
домявани за закъснението си и 
ако не се поправят, проверката 
срещу тях ще започва месец 
след крайния срок. Предвиж-
да се и завишен размер на ус-
тановеното несъответствие на 
имуществото за изпращане на 
материалите на нАП - от 5 на 
10 хиляди лева. Увеличава се 
и глобата за несъответствие от 
20 на 25 000.

Изпълняващият функциите главен прокурор 
Борислав Сарафов възложи на заместник дирек-
тора на националната следствена служба Ивели-
на Христова временно да ръководи Следствието, 
съобщиха от пресцентъра на прокуратурата. 

Христова се води директор на нСлС от 19 юни. 
тя ще организира работата на следователите и 
служителите в националната следствена служба 
и следователите от окръжните следствени отдели 
в окръжните прокуратури в периода, в който Бо-
рислав Сарафов е административен ръководител 
на прокуратурата. Ивелина Христова е в съдебната 
система от 26 години. тя започва професионалната 
си кариера като следовател в Столичната следстве-
на служба. От април 2006 г. до 22 юни 2015 г. е про-

курор в Софийска районна прокуратура, а след това 
е следовател в националната следствена служба. в 
началото на 2018 г. е назначена за заместник дирек-
тор на нСлС.

Междувременно стана ясно, че със заповед на 
Сарафов се закрива експертният съвет към главния 
прокурор. Съветът бе създаден през май 2020 г. и в 
него участваха представители от областта на право-
то и бивши магистрати.

Прокурорската колегия на висшия съдебен съ-
вет реши да предложи на пленума да открие проце-
дура за избор на главен прокурор. Съвместното за-
седание на двете колегии (прокурорска и съдийска) 
е насрочено за днес, когато изтича и законовият се-
демдневен срок за обявяването на тази процедура.

снимкаБТа

Красиви пейзажи, сгради и приказни герои оживяха в изложба в Народното събрание  
с рисунки на деца, търсещи международна закрила в България. Експозицията  
е под наслов „С надежда, далеч от дома“ и е организирана от Държавната  
агенция за бежанците по повод Световния ден на бежанеца

ГЕРБ прокара свой закон
за борба с корупцията
сподкрепатанаПП-ДБиДПсантикорупционнатакомисиябешеразделенанадве

Сарафов възложи на заместничката си 
в НСлС да поеме временно следствието
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Лидерът на ГеРБ Бойко Борисов се разгневи на  парла-
ментарните репортери, които го попитаха за отказа му да 
се тества за бащинство на детето на Борислава Йовчева, 
замесена в “Барселонагейт”. 

“За чужди деца да давам проба? Айде да вземем на 
всички деца в София Днк. вие дадохте ли проба за ваши-
те деца? Я, престанете!”, развика се нервно той.

Борисов припомни, че години наред е бил без имуни-
тет, но прокуратурата е реагирала едва в този момент. “Аз 
години наред не съм имал имунитет. И когато човек иска 
да си прави партия пак на моя гръб...така беше и с Бареков, 
и с Яне Янев и с БСП. видно и очевидно е, че Гешев иска 
да ни дискредитира мен и кирил Петков, защото пречим 
на неговия политически проект”, оплака се Борисов.

“нито съм избирал Борислав Сарафов, нито съм го 
виждал и чувал. Последният път беше по костинброд, ко-
гато ме разпитваха. не съм участвал в свалянето на Гешев, 
нито в избора на Сарафов, нито на неговата заместничка”, 
тросна се Борисов.

“ГеРБ е яка, силна, единствената партия, направила 
нещо добро за България в последните години. От времето, 
когато бях главен секретар, хората ме избират. Оттогава 
се борим с престъпността и корупцията. какво стана със 
София? София беше една кочина! Без парк, без шадраван, 
без метро, без нищо! Автобусите бяха по-стари от мен! За 
10 години всичко това се промени! Промени го ГеРБ! Две 
години какво направиха? какво направиха, за да ме пита-
те?”, разкрещя се той.

“ние всъщност не управляваме - управляват ПП-ДБ. 
Ще върнем всичко в парламента. те избраха министри, 
зам.-министир, сменят агенции, всичко - не ни питат. Ако 
искат да ни питат, тяхна работа, след осем месеца ще е об-
ратното”, сви рамене Борисов. той поясни, че ангажимен-
тът им е кирил Петков да оглави комисията по европейски 
въпроси, а председателите на всички останали комсии ще 
са от другите партии.

По повод думите на Радостин василев, който нарекъл 
Борисов “Зайко Байко”, той отвърна: “Руди Гела иска да 
ви привлече вниманието, защото е незначителен. всяко 
изказване в България, ако не почне с Бойко Борисов, то 
не е изказване! този Зайко Байко, който е страшно опа-
сен вълк, всява такъв страх, че просто се разтреперваме! 
като направи партия, като Гешев, ще се яви на избори и на 
изборите ще я последва същата съдба като всички други 
партии!”, зцакани се Борисов.

След това се врътна с думите: “Хубав ден!”. но докато 
вървеше, подметна заплашително назад към репортерите: 
“Ще ви кажа аз хубав ден!”.

БойкоБорисов:

Айде да вземем ДНК 
на всички деца в София!
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“на 14-ти този месец пред-
ложихме на вниманието на 
нС да приемем обща деклара-
ция по северномакедонските 
въпроси по повод агресията 
срещу български граждани. 
Знаете много добре, че два 
пъти вече приехме подобни 
документи. това беше реакци-
ята на социалистите, тъй като 
чуваме призиви да се обеди-
ним и да потърсим подкрепа. 
аз уверявам, че бСП търси 
подкрепа извън рамките на 
нашата страна, при нашите 
европейски партньори”, заяви  
от парламентарната трибуна 
иван ченчев, зам.-председа-
тел на Пг”бСП за българия”. 

ДУМа припомня, че пред-
ложението на социалистите 
за обща декларация на пар-
ламента дойде ден след като 
в Струга беше пребит съпред-
седателят на българско сдру-

жение бекир кадриески, кой-
то няма български паспорт, но 
има българско самосъзнание. 

“но нека първо решим въ-
проса между нас, а именно да 
защитим българския национа-
лен интерес, като гласуваме 
една  обща декларация. изгот-
вихме проект за нейния текст 
и го внесохме в комисията по 
външна политика за разглеж-
дане. текстът продължава да 
отлежава там и още не е об-
съждан”, посочи ченчев. 

той призова председателят 
на комисията да я представи, 
но също така и да бъде отно-
во включена в дневния ред на 
народното събрание. “нека 
всеки да може да гласува по 
тази обща декларация, по ко-
ято уверявам ви, нямаше нито 
един народен представител да 
възрази на нещо подобно, тъй 
като всички въпроси, свърза-
ни с националния интерес на 
българия, фигурираха вътре”, 
поясни ченчев.

От парламентарната три-

буна ченчев направи следно-
то предложение: “ние като 
българи да си защитим на-
ционалния интерес, а всич-

ки парламентарни групи и 
партии нека продължат да 
търсят подкрепа в европа за 
българската позиция. нека да 

сме достойни и да изглежда-
ме така, както заслужава да 
изглежда българия”, посочи 
социалистът.

  �
Юлия КУЛИНСКА

бСП поиска военният министър то-
дор тагарев да бъде изслушан в нС по 
повод заявената готовност на кабинета 
българия да се включи в инициатива-
та на еС за военна помощ за Украйна. 
“това вярно ли или не е вярно? Обсъж-
дано ли е или не е обсъждано?”, попита 
в декларация от трибуната на нС депу-
татът от “бПС за българия” борислав 
гуцанов. (Целият текст на деклараци-
ята - на стр. 11)

той напомни, че еС е готов да даде 
втори пакет от помощ в подкрепа на 
киев, който би трябвало да е за след-
ващите 4 години. не снаряди и оръ-
жия, а мирни преговори и диалогът са 

ключът към решаването на конфликта 
в Украйна, заяви гуцанов. “европей-
ската инициатива за мир има за цел да 
се осигурят един милион боеприпаси и 
снаряди за Украйна. как ви се струва 
това, нормално ли е? не, няма никаква 
грешка - инициатива за мир, която ще 
купува снаряди и ще убива хора”, ко-
ментира гуцанов.

По думите му новият кабинет за-
почва да разкрива истинските си на-
мерения, коалицията на омертата и 
имунитетите се оказа и коалиция на 
войната.

“Очите на света постепенно се от-
варят и дори в СаЩ вече са наясно, че 
тази война не е това, което изглеждаше 
и това, което се прокламира повече от 1 
година? робърт кенеди-младши харак-
теризира руско-американската прокси 

война в Украйна като “кланица, коя-
то е убила стотици хиляди украински 
войници за геополитическа цел, която 
няма нищо общо с Украйна. и нима не 
е така?”, обърна се гуцанов към мно-
зинството в нС.

“Стана ясно и еС е готов да предло-
жи втори пакет от около 50 млрд. евро 
в подкрепа на Украйна в следващите 
4 години. българското правителство 
също мислело в тази посока, без да има 
решение на нС”, възмути се гуцанов. 

той предупреди, че ако българия 
се включи в тази помощ, означава, 
че всеки жител на европа ще дава по 
над 27 евро на година за въоръжение 
на Украйна. “вие искате ли от ваши-
те данъци да се плаща за оръжия, ко-
ито да убиват хора и всяка година от 
джоба ни да излизат пари за патрони, 

снаряди, самолети и бомби? и всичко 
това докато няма пари за образова-
ние, за здравеопазване, за младите, за 
пенсионерите и се чудим как да бъде 
вързан бюджета на страната ни. не сме 
убедени, че българите ще са съгласни с 
това”, твърди гуцанов.

на фона на това с едната ръка каби-
нетът бърка в джоба на българина, за да 
захраним с оръжия Украйна, с другата 
ръка отново бърка в джоба на българи-
на и използва ресурса на обществената 
бнт за излъчването на новини на ук-
раински, подчерта той. “това се случва 
тихо и тайно, а хората разбират за него 
от Фейсбук. това е национално преда-
телство. кой е взел това решение - пре-
миерът, МС,изпълнителният директор 
на бнт? каква отговорност ще поеме 
този човек”, попита гуцанов.

БСП поиска Тагарев да каже
за военната помощ за Украйна
НовинитенаукраинскипоБНТ-товаенационалнопредателство,заявиБориславГуцанов

редовното правителство 
демонстрира пълна упра-
вленска немощ, липса на ка-
пацитет и кадри, заяви зам.- 
председателят на Пг”бСП за 
българия” и на бСП атанас 
Зафиров в тв ефир. “ПП-Дб и 
герб-СДС, които са матери-
ята и антиматерията не могат 
да се разберат кой да седне на 
държавната софра. изумител-
но е нахалството, с което една 
парламентарна група се опит-
ва да овладее всички постове в 
държавата, включително сега 
и на еврокомисар. не по-мал-
ко изумително е как техните 

коалиционни партньори са 
готови на всичко, съгласяват 
се на всякакви унижения. те 
се карат за всеки закон, сега 
ще го направят и за фигурата 
на еврокомисар”, коментира 
Зафиров.

По-думите му скорошно-
то отстраняване на главния 
прокурор е част от шумно 
прокламираната съдебна ре-
форма, която за съжаление 
стартира като фарс и рискува 
да завърши като съдебни ка-
тастрофа. “Законите, по кои-
то беше отстранен гешев еди-
ният е даден в кС, другият е с 

наложено вето. имаме и един 
нелегитимен вСС, който по 
едни правила избира главния 
прокурор, а по други го сва-
ля. и забележете, същите тези 
хора, които през годините го 
защитаваха, сега го свалиха 
за няколко дни. имаме и един 
доволен президент, който из-
бърза с издаването на указа, 
преди да изчака решението на 
кС”, подчерта Зафиров.

 “конституцията не може 
да бъде мръсен парцал, с 
който някои хора да се опит-
ват да избършат гузните си 
съвести. това са всички, кои-

то в тежките ситуации започ-
ват да говорят за конститу-
ционни реформи. това е 
дъвка, която се разтяга, 
защото няма нищо едно 
предложение, праз-
ни приказки и пълно 
мълчане от страна на 
герб”, посочи За-
фиров.

в тази връзка 
бСП би се съгла-
сила с отпадането 
на  служебните правителства. 
“За тези няколко години те се 
дискредитираха, превърнаха 
се в реален център на власт и 

правене на дългосрочни по-
литики. беше направен опит 
през служебното правител-
ство да се овладее бСП”, при-
помни Зафиров.

АтАнАсЗАфиров:

Кабинетът демонстрира пълна управленска немощ

Социалистите отново призоваха за обща 
декларация на НС за Северна Македония                                                       
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Обява

ОбЩИНабОбОШЕвО
ОбЩИНСКааДМИНИСТРаЦИя

гр.бобошево,ул.„ИванКепов”№3,тел.централа:07046/23-54,
факс:07046/23-44,e-mail:obst_boboshevo@mail.bg

НаоснованиеЗаповед№РД-01-04-121/20.06.2023г.
накметанаОбщинаБобошево

Обявява
Провежданенапубличентъргсявнонаддаванезапродажбанаурегу-

лиранипоземлениимоти(УПИ)сотстъпеноиреализираноправонастроеж
вс.Блажиево,общинаБобошево,областКюстендил,кактоследва:

1.УПИIII,кв.19сплощот560кв.мсначалнатръжнаценанаимота
4200.00лв.;

Търгътдасепроведена07.07.2023г.от10:00часавзалатана3-ти
етажвсградатанаОбщинскатаадминистрация,ул.„ИванКепов“№3.

Повторентъргщесепроведена14.07.2023г.от10:00часанасъщото
място,присъщитеусловия.

Депозитзаучастие,вразмерна30%отначалнататръжнацена,се
внасявбанкаДСКЕАДпосметка:BG50STSA93003344304662,считаноот
дататанапубликуваненазаповедтадопоследнияработенденпредитърга.
Вденянатъргадепозитнесеприема.

Тръжнатадокументациящесеполучаванафронт-офиса,напартера
наОбщинаБобошево,срещузаплащаненатаксаот25.00(двадесетипет)
лева.

Заявлениятаиприложенитекъмтяхдокументизаучастиевтъргасе
подаватдо16:00часана06.07.2023г.вделоводствотонаОбщинаБобо-
шево.


Общинскаадминистрация-Общинабобошево

голяма част от младите хора 
виждат бъдещето си през след-
ващите пет години в българия, 
а в близката година посочват 
като желано възнаграждение 
над 4000 лева. това показва на-
ционално-представително из-
следване от май на  Aгенция за 
онлайн маркетингови проучва-
ния за тенденциите в нагласите 
на младите българи по отноше-
ние на бъдещето им в личен и 
професионален план.

Прави впечатление, че запи-

таните до 35 годишна възраст 
са много по-склонни да разчи-
тат на собствени сили. 79% каз-
ват, че сами носят отговорност 
за успешното си развитие в ка-
риерата, а 51% посочват, че са 
готови да жертват от личното 
си време за професионалната 
си реализация. Две трети от ан-
кетираните не считат, че обра-
зованието гарантира намиране 
на добра работа в българия. 

От данните става ясно, че 
запитаните са много по-наяс-

но с целите си за близките 5 
години и са готови да вложат 
повече от 40 часа седмично 
в работа, за да ги постигнат. 
Знаят какво очакват от рабо-
тодателите си и ценят труда 
си. Месечна заплата от 1000 
лв. определят като твърде ни-
ска, за да започнат работа, а 
като желано възнаграждение в 
близката една година посочват 
малко над 4000 лв. 

адекватната заплата е по-
сочена като най-важен фактор 

за комфорт на работното място 
от 68% от анкетираните. След 
това идват приятната и прия-
телска работна среда (45%), 
добър баланс работа - личен 
живот (43%) и гъвкаво работ-
но време (41%). всеки втори 
от анкетираните твърди, че би 
се завърнал да живее в родния 
си край, ако му бъде предло-
жено адекватно работно мяс-
то. 43% от запитаните пла-
нират да стартират собствена 
компания, защото смятат, че е 

по-перспективно от това да са 
служители, а 26% твърдят, че 
предпочитат да са инфлуенсъ-
ри пред работа на заплата.

Младите хора на възраст 
между 18 и 35 години очакват 
работодателите и държавата 
трябва да се разберат за рабо-
тещи начини за постигане на 
адекватно заплащане. 

По отношение на личния 
си живот 78% от анкетираните 
споделят, че искат да имат дете 
в следващите 5 години.

Засилени широкообхватни проверки за спазване на Закона за дви-
жение по пътищата започват шест институции у нас. Мария ботева от 
“Пътна полиция” посочи, че повече от десет години подобни широко-
обхватни операции се провеждат в европа и българия. тяхната цел е 
контрол на спазването на Закона за движение по пътищата, проверка на 
техническата изправност на превозните средства, затягане на контрола 
за превоз на пътници и товари и т.н.

През 2022 година пътните инциденти със загинали или ранени са 
били общо 6609, като в 24% от случаите е имало употреба на алкохол.

През цялата изминала година полицията е заловила в различни на-
рушения над 11 000 шофьори, при които е установено, че са употреби-
ли алкохол. в същото време повече от 1400 от тях са отказали да бъдат 
тествани. Отделно през миналата година над 5000 са нарушителите, 
при които е установено, че са с 1,2 промила алкохол в кръвта.

Данните показват и че 9 от 10 българи смятат, че неспазване на пра-
вилата е основна причина за пътните инциденти. близо 90% добавят 
сред основните причини употребата на алкохол, а 73,2% сочат манта-
литета на хората като определящ фактор. всеки четвърти твърди, че е 
пил, но в рамките на допустимото, без да уточнява. 

Правителството предприема пакет от мерки срещу войната по пъ-
тищата, които ще действат постоянно, а не кампанийно, обяви ми-
нистър-председателят николай Денков в началото на заседанието на 
Министерския съвет. Пакетът включва ремонт на рисковите участъци 
по пътищата, регулярни проверки за спазването на пътните плавила, 
промени в обучението на водачите на МПС, както и за обучението по 
“Пътна безопасност”.

Микробус с 32 не-
легални мигранти бе 
открит на магистрала 
“тракия”. Мъжете са 
пътували наблъскани, 
двама от тях са в кома и 
са откарани в болница в 
Сливен.

Според твърденията 
на останалите групата 
е от ирак. бусът е от-

крит малко преди нова 
Загора, на около 250 
километра от София. 
Превозното средство е 
било без регистрацион-
ни номера. вероятно се 
е случил някакъв инци-
дент, тъй като един от 
прозорците е бил счу-
пен, а предните гуми 
са били спукани. Шо-

фьорът е избягал и се 
издирва.

това е поредният 
случай с група миг-
ранти, превозвани по 
подобен начин. През 
февруари 18 мъже от 
афганистан се задуши-
ха в тайник на камион. 
возилото бе оставено 
край софийското село 

локорско, а шофьорът 
и спътникът му бяха 
избягали към бургас. 
По-късно те бяха задър-
жани.

в края на миналия 
месец кола, превозваща 
деветима мигранти, ка-
тастрофира край Пир-
доп. четирима от чуж-
денците пострадаха.

Средната пенсия през миналата 
година е била 674,54 лв. При него-
вото изчисляването на размера й са 
взети предвид всички добавки към 
пенсиите по кодекса за социално 
осигуряване (кСО), изплатените 
през 2022 г. допълнителни суми 
по т. нар. великденска и коледна 
добавка от 70 лв., както и изпла-

тените от ДОО суми в периода от 
януари до юни 2022 г. за компенси-
ране на разликата между дохода от 
пенсии преди 25 декември 2021 г. 
и дохода от пенсии след тази дата. 
номиналното нарастване на сред-
ния месечен размер на пенсиите 
е 25,7 на сто, а реалното - 11,2 на 
сто, показват данни на национал-

ния осигурителен институт.
разходите за пенсии през мина-

лата година са стигнали 15,6 млрд. 
лв. в периода от 2019 г. до 2021 г. 
относителният дял на разходите 
за пенсии от бвП нараства с 2,1% 
от 8,2 до 10,3%. През 2022 г. стой-
ността на показателя бележи спад 
до 9,5 на сто.

СнимкаБТа

В Общинската библиотека “Паисий Хилендарски” 
в Самоков започна инициативата “Ваканция в библиотеката”

Младите очакват заплата от 
4000 лв. през следващата година
Споредпроучванедветретинесмятат,чеобразованиетогарантира
намираненадобраработаунас,всекипетиискадаеинфлуенсър

Бус с 32 мигранти бе открит 
на „Тракия”, двама са в кома

Пенсиите са се вдигнали реално с 11,2% 

Шест институции започват 
мащабни проверки по пътищата
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новият транспортен минис-
тър Георги Гвоздейков започна 
да прекратява крупни общест-
вени поръчки на служебното 
правителство. той вече е подпи-
сал решение за прекратяване на 
голяма процедура за доставка 
на 18 електрически локомотива 
с прогнозна стойност 93 млн. 
лв. без ДДС, а тази седмица се 
очаква да бъдат прекратени още 
поръчки. това показва провер-
ка в регистъра на обществените 

поръчки. в края на миналата 
седмица Гвоздейков обяви пред 
нова тв, че започва да прекратя-
ва процедури. 

Поръчката за доставка на 
18 електрически локомотива 
е част от проектите, финанси-
рани по националния план за 
възстановяване и устойчивост. 
крайният срок за подаване на 
оферти по тази поръчка бе в 
понеделник, но до това така и 
не се стигна след прекратяване 

на процедурата в края на мина-
лата седмица. от подробните 
мотиви, изложени в решението, 
става ясно, че Гвоздейков не 
приема за целесъобразни много 
от заложените в обществената 
поръчка изисквания. 

Стойността на поръчката е 
неоснователно завишена чрез 
залагане на прекалено високи 
изисквания към част от локо-
мотивите, счита Гвоздейков. в 
решението си той изтъква, че 

локомотивите ще се използват 
по два различни начина - 9 от 
тях са необходими за маневри 
вътре в депата и 9 - за маневри 
от депо до влакообразуваща 
гара. За тези различни видове 
маневри са необходими ма-
шини с различни изисквания. 
така например при локомоти-
вите, които маневрират вътре в 
депата, максималната скорост 
е до 10 км/час, като не се из-
искват и два вида европейски 
разрешения - за типа на желе-
зопътното возило и за пускане 
на пазара. това ясно се вижда и 
от предложените оферти - има 
участник, който е предложил 
локомотив на цена до 920 000 
евро без тези разрешения и та-
къв, който предлага цена до 2 
300 000 евро - с разрешения. 
това е много голяма разлика 
и е целесъобразно поръчката 
да бъде разделена на две, за да 
не се ощетява бюджета, счита 
Гвоздейков. 

Според него не е целесъ-
образно и заложеното изис-
кване ремонтната база да се 
изгражда с пари на държавата 
по друга обществена поръчка, 
когато може да бъде осигуре-
на от изпълнителя. За момента 
няма гаранции, че транспорт-

ното министерство ще получи 
допълнително финансиране 
за ремонтната база, която не е 
включена в обхвата на проек-
та по плана за възстановяване, 
изтъква Гвоздейков. Предстои 
преобявяване на процедурата 
по нови условия, като не е ясно 
с колко ще забави това всички 
процеси. този проект следва да 
е изпълнен до 31 март, 2026 г., 
става ясно от мотивите за пре-
кратяването на поръчката. 

Гвоздейков обяви, че из-
вън тази поръчка предстои 
прекратяване и на други. не е 
ясно дали министърът ще спре 
най-големите поръчки за заку-
пуване на нови влакове, по ко-
ито прогнозните стойности са 
огромни. транспортното ми-
нистерство се опитва да купи 
20 пуш пул влака с прогнозна 
стойност 1,2 млрд. лв., други 
35 едноетажни мотрисни влака 
с прогнозна стойност 1,1 млрд. 
лв. и 7 двуетажни влака за 410 
млн. лв. Гвоздейков има сери-
озни възражения и срещу про-
цедурата по аутсорсване на ме-
дицинската помощ по въздуха 
към италианска компания, за-
щото счита този модел за мно-
го скъп и ощетяващ бюджета, 
предаде segabg.com.

четирима заместник-министри са 
назначени в министерството на земе-
делието и храните, съобщиха от пра-
вителствената пресслужба. С новите 
назначения аграрното министерство 
става засега с най-много зам.-министри 
в правителството на акад. Денков. До-
сега министър кирил вътев беше само 
с един заместник - таня Георгиева, след 
като инж. Дамян Дамянов беше на този 
пост едва 3 часа. 

александър Йоцев е бил главен дирек-
тор в Българската стопанска камара (БСк) 
в периода от 2016 г. до 2017 г. Притежава 
дългогодишен опит в сферата на прило-
жението на Програмата за развитие на 
селските райони (ПрСр) и безопасността 
на храните. Бил е изпълнителен директор 
на тържище “Слатина Булгарплод” и ръ-
ководител на проекта за изграждането и 
разширяването му.

Георги тошев е “магистър по иконо-
мика и организация на труда” от УнСС. 
Дълги години е бил директор на глав-

на дирекция “Земеделие и гори” в ми-
нистерството на земеделието и горите, 
заемал е и длъжността директор на ди-
рекция “административно-правно об-
служване и чр” в Държавна агенция по 
горите. в периода от 1991 г. до 1999 г. е 
заместник-кмет и секретар на район кре-
миковци в Столичната община.

мирослав маринов притежава дълго-
годишен управленски опит в сферата на 
стопанисването и полазването на горите. 
Бил е директор на югоизточно държавно 
предприятие в град Сливен. в периода от 
2019 г. до  2021 г. е заемал длъжността 
изпълнителен директор на изпълнителна 
агенция по горите. Завършил е Лесоте-
хническия университет в София.

Деян Стратев е доцент по ветеринар-
но-санитарна експертиза и дългогодишен 
преподавател в тракийския универси-
тет - Стара Загора. Бил е изпълнителен 
директор на Българската агенция по без-
опасност на храните през 2021 г. той е 
ветеринарен лекар по образование.

Цената на тока ще се 
повиши до малко над 4% 
заради включването на 
държавната теЦ “мари-
ца-изток 2” в микса на 
регулирания пазар. 

това стана ясно от 
думите на председателя 
на комисията за енер-

гийно и водно регулира-
не (кевр) иван иванов, 
който говори пред жур-
налисти след участието 
си във форум. Първона-
чалната прогноза на ре-
гулатора беше за скок на 
цената от 3,6%, но запо-
вед на бившия служебен 

енергиен министър росен 
Христов за включването 
на теЦ-а в микса наложи 
сметките за новия регу-
латорен период да бъдат 
направени наново. така, 
според кевр, допълни-
телното поскъпване за 
битовите потребители ще 

е 0,4 - 0,5%. За подобно 
увеличение говореше и 
Христов, когато беше об-
винен от кевр, че заради 
неговата заповед ценат 
ана тока ще скочи.

Цените на топло-
фикационните услуги 
за целия едногодишен 

период - от 1 юли тази 
година до 30 юни след-
ващата година - ще се 
запазят, коментира още 
председателят на кевр. 
иванов уточни, че цена-
та за новия регулаторен 
период от 1 юли 2023 
г. до 30 юни 2024 г. ще 
бъде окончателно опре-
делена на 30 юни, кога-
то на закрито заседание 
кевр ще приеме своето 
решение. Иван Иванов

Токът за бита почти няма да поскъпне 
заради ТЕЦ „Марица-изток 2”

Спряха поръчката на служебния 
кабинет за 18 локомотива
Средаргументитенатранспортнияминистъре,честойносттайенеоснователнозавишена

Заради недостиг на подвижен състав влаковете на БДЖ постоянно закъсняват

Нови четирима заместници  
на Вътев са назначени в земеделието

Царевица и ечемик са съсипани 
от градушка в Сливенско

напълно унищоже-
ни от градушката, из-
сипала се в Сливенско 
на 20 юни, са площи с 
ечемик и царевица край 
село крушаре, разказа 
Георги радев, предсе-
дател на Съюза на зе-
меделските производи-
тели в Сливен, цитиран 
от agri.bg. По думите му 
нищо не вещаело при-
родното бедствие, но 
около 14,30 - 15 часа се 
заоблачило откъм нова 
Загора. Последвал ин-
тензивен валеж от град, 
колкото орех и по-ма-
лък, който унищожил 
масово земеделската 
продукция около село 
крушаре и в него.

от регионалната ди-
рекция за борба с гра-

душките заявиха пред 
Бтв, че командният 
център на Полигона за 
борба с градушките в 
Старо село е изстрелял 
160 ракити за час, но 
те не са успели  да пре-
дотвратят бедствието, 
защото облаците имали 
голяма мощност и се 
измествали бързо.

“в крушаре са пад-
нали 47 литра, моята 
база е на 3 км разстояние 
по въздух, а тук имам 7 
литра. надолу, по про-
тежението на тунджа са 
паднали 25 литра. ако 
не бяха стреляли, це-
лият регион щеше да е 
пострадал”, коментира 
Георги радев и потвър-
ди, че няколко ракети са 
изстреляни от площад-

ките край селата Желю 
войвода и камен.

Сред най-постра-
далите от градушката 
в областта са и селата 
Злати войвода и Старо 
село. По думите на то-
дор Братанов, директор 
на областна дирекция 
“Земеделие” - Сливен, 
пред Бта, се събира 
информация за пораже-
нията от падналата гра-
душка. През това време 
въпрос от народното 
събрание за готовност-
та на изпълнителна 
агенция “Борба с гра-
душките” да обезпечи 
сезона по градозащита, 
започнал преди 2 месе-
ца, продължава да от-
лежава в агроминистер-
ството без отговор.
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“Представените параметри 
от бюджета за 2023 г. от финан-
совия министър асен василев 
е един добър счетоводен доку-
мент, едно изравняване на при-
ходите и разходите. това заяви 
народния представител от “БСП 
за България” и член на бюджет-
ната комисия проф. румен Гечев 
и обясни: “Започваме от пенсии-
те и заплатите, но кого всъщност 
лъжем? Повишават пенсиите от 
юли с 12%, но нима не знаем, че 
инфлацията за миналата година 
е 15%? така че нека го кажем - 
няма никакво увеличение на пен-
сии и доходи, тъй като инфлаци-
ята е по-висока от номиналното 
увеличение”, посочи той в ефира 
на Бтв. Гечев коментира, че при 
този бюджетен баланс и нисък 
растеж, покупателната способ-
ност на всички намалява. “това 
е добър счетоводен баланс от 
гледна точка на следното - увели-
чили са приходите, намалили са 
разходите и са стигнали дефицит 
от 3%. но никъде в света не се 

измерва икономическият растеж 
само с бюджетен дефицит. Сега 
се опитват да подчинят цялата 
икономика на фиксацията, която 
са си наумили - да влезем него-
тови в еврозоната от догодинаУ, 
разкри той и допълни, че БСП 
няма как да одобри такъв бюджет 
на затягане на коланите, откъснат 
от българската икономика. “този 
бюджет не е обвързан с икономи-
ческото развитие на България”, 
заяви проф. Гечев и продължи: 
“имаме намаляване на капитало-
ви разходи, няма нищо за стиму-
ли за селското стопанство. този 
бюджет изглежда балансиран, но 
спрямо него, например румънска-
та кола започва да се отдалечава, 
защото румънците последните 
три години поддържат 4-5-6% 
растеж”, посочи социалистът. 
“така, както ние защитаваме со-
циални програми, целият свят 
знае, че най-добрата социална 
политика е икономическият рас-
теж”, обясни румен Гечев и даде 
пример: “какво от това, че бю-

джетният дефицит е 3%, като в 
калта стоят 3 млрд. в аеЦ “Беле-
не”, вместо да ни носят стотици 
милиони всяка година?”, попита 
той и уточни, че докато стоят 
реакторите в калта, токът ще 
поскъпва. БСП подкрепя за-
ложеното увеличение на учи-
телските заплати, но проф. 
Гечев открои едно противоре-
чие: “например преподавател 
доктор на науките ще получа-
ва с 60 лева повече от някой 
учител по физическо. в коя 
държава го има това?”, попи-
та той. румен Гечев попита и 
какво става с българското про-
изводство: “Сто процента ще 
вземем от дивидентите на дър-
жавните предприятия - това са 
около 1,5 млрд. а какво пра-
вим с частните предприятия 
в енергетиката? източваме 
държавния енергиен сектор, а 
частният  процъфтява”, разкри 
той. По думите на социалиста 
този бюджет потвърждава, че 
служебният кабинет е бил на-
дул служебните разходи и е 
намалил приходите.
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Приходите в държав-
ния бюджет за 2023 г. ще 
нараснат с 3,59 млрд. лв. 
спрямо проекта на слу-
жебното правителство 
и е планирано да дос-
тигнат 69,321 млрд. лв. 
това каза министърът 
на финансите асен ва-
силев, който представи 
основните параметри на 
подготвяния бюджет за 
настоящата година. За 
да бъдат събрани допъл-
нителните приходи ще 
бъдат предприети реди-
ца мерки.

например при вноса 
ще бъдат взети мерки за 
плащане на ДДС върху 
реалните цени на авто-
мобилите, а за целта ще 
бъдат правени сравне-
ния между обявявани-
те от вносителите цени 
и данните за сделките, 
които са декларирали 
продавачите на колите в 
техните страни, обясни 
министърът. освен това 

като дивидент в държав-
ната хазна ще бъдат вне-
сени 100% от печалбите 
на държавните предпри-
ятия, което означава 780 
млн. лв. допълнително в 
бюджета.

Ще бъдат свити и част 
от разходите на държав-
ния бюджет. например 
капиталовите разходи 
ще бъдат намалени с 1,8 
млрд. лв. и ще достигнат 
8,87 млрд. лв. тази сума 
е достатъчна за реализи-
рането на всички евро-
пейски програми, както 
и за проектите, за които 
има избран изпълнител 
или са в напреднал етап 
по избор на изпълнител. 
За останалите проекти 
ще продължи изборът 
на изпълнители, но пла-
щанията ще останат за 
следващата година.

С 1,5 млрд. лв. ще бъ-
дат намалени разходите 
за издръжка на админи-
страцията. но няма да 

бъдат пипани парите за 
заплати и пенсии, каза 
министърът. Ще има 
увеличение с 10% само 
на заплатите в админи-
страциите, които не са 
получили увеличение 
през миналата година, 
както предложи и слу-
жебният министър на 
финансите. Заплатите на 
учителите ще продължат 
да нарастват, за да бъдат 
с 25% по-високи от сред-
ното възнаграждение за 
страната. Ще бъдат уве-
личени и заплатите на 
асистентите в универси-
тетите, както и парите за 
заплати в лечебните за-
ведения, така че лекари-
те да получават поне по 
2000 лв., а сестрите по 
1500 лв. Ще бъдат уве-
личени парите за втората 
година от майчинството, 
както и парите за Бан. 
Ще бъдат създадени и 
два нови фонда за култу-
ра и за спорт.

По-ниските данъчни ставки на 
ДДС остават в сила до края на го-
дината, с изключение на ДДС за 
газа, който от 1 юли се връща на 
стандартната ставка от 20%, твърди 
финансовия министър. но не стана 
ясно дали и ДДС за парното ще се 
върне на стандартното ниво от 20%. 
За ресторантите и спортните съоръ-
жения по-ниската ставка на ДДС ще 
бъде запазена до края на годината. 
не е редно в средата на годината да 
бъдат променяни ставки, обясни ми-
нистърът.

Проектът на бюджет за 2023 г. 
е разработен при прогнозен брутен 
вътрешен продукт (БвП) от 184,48 
млрд. лв., каквато беше прогноза-
та и на служебното правителство. 
очакваният ръст на БвП е 1,8%, а 
прогнозната средногодишна инфла-
ция е 7,8%. Бюджетът е разработен 
при дефицит от 4,582 млрд. лв. това 
представлява дефицит от 3% на на-
числена основа според методоло-
гията на еС, и дефицит от 2,5% на 
касова основа.

очакванията са до края на годи-
ната да получим втория транш на 
парите по Плана за възстановяване и 
устойчивост. За да получим парите 
трябва да бъдат изпълнени 33 мерки. 
но дори и да не получим тези пари, 
това ще се отрази само на изпълне-
нието на бюджета на касова основа, 
а не на дефицита на начислена осно-
ва, който трябва да е под 3%, за да 
изпълним критериите за еврозона-
та. С подготвения бюджет за 2023 г. 
средствата за бедствия и аварии са 
увеличени до 130 млн. лв. от тях 60 
млн. лв. вече са похарчени и ще оста-
нат 70 млн. лв., които може да бъдат 
използвани за покриване на щети от 
последните наводнения и за евенту-
ални бедствия до края на годината.

като процент от БвП дългът в края 
на годината ще остане на нивото от 
предходната година. но в абсолютен 
размер държавният дълг ще нарасне 
с размера на дефицита, тоест с 4,486 
млрд. лв. Бюджетът трябва да бъде вне-
сен в парламента през първата седмица 
на юли и да влезе в сила от 1 август.

Програмата за отсичане на 
възпоменателни монети и от-
печатване на възпоменателни 
банкноти на Българската на-
родна банка (БнБ) за 2024 г. 
включва отсичането на златна 
монета “Св. Богородица - Злат-
на ябълка” през януари, съоб-
щава БнБ. монетата е с проба 

999 към 1000 злато и ще е в 
четири варианта - с тегло 7,78 
грама, диаметър 22 милиметра 
и номинал 10 лева; с тегло 15,55 
грама, диаметър 24,5 милиме-
тра и номинал 20 лева; с тегло 
23,33 грама, диаметър 26,5 ми-
лиметра и номинал 50 лева и с 
тегло 31,1 грама, диаметър 30 

милиметра и номинал 100 лева. 
чудотворната икона на Божи-
ята майка - Златна Ябълка се 
пази в храма в кв. Горни воден 
на асеновград и е от началото 
на XVII в.

БнБ планира да отсече до-
година още пет монети - “125 
години от рождението на Панчо 

владигеров”, мед, с номинал 2 
лева; “100 години лека атлетика 
в България” - сребро, с номинал 
10 лева; “Св. св. Петър и Павел” 
- злато, с номинал 100 лева; “200 
години от издаването на рибния 
буквар” - сребро, с номинал 10 
лева и “Българската гайда” - 
сребро и номинал 10 лева. 

Проф.руменГечев:

Новият бюджет за 2023 г. не  
предвижда по-високи доходи
БСПнямадагоподкрепи,защототойналагазатяганенаколаните

Проф. Румен Гечев

По-ниските данъчни ставки  
могат да останат  
до края на годината

Режат парите за издръжка  
на чиновниците с 1,5 млрд. лв.

БНБ ще отсече шест възпоменателни монети догодина
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Жители на американския град Глендейл в щата Калифорния протестират срещу налагането 
на джендър идеологията в местните училища. Те призоваха децата да бъдат защитени от нея

Премиерът на румъния 
Марчел чолаку договори с 
местната Асоциация на го-

лемите търговски вериги 
механизъм, който да намали 
цените на основните храни-

телни стоки за крайния по-

требител. Медиите в север-

ната ни съседка отбелязват, 
че министър-председателят 
социалдемократ се е заел 
незабавно с поетия от него 
още при встъпването му в 
длъжност миналата седмица 
приоритет да намали тър-

говските надценки на ос-

новните храни. във встъпи-

телната си реч той подчерта, 
че ефектът от прилагането 
на мярката ще бъде понижа-

ване на цените на “жизне-

новажни продукти за всяко 
домакинство”.

чолаку и търговските ве-

риги договориха стратегия, 
включваща контрол на це-

ните, подобрени канали за 
дистрибуция и подкрепа за 
местните производители за 
цялостно справяне с висо-

ките цени. експертите под-

готвят окончателен списък 

със стоки, който се очаква 
да важи поне до края на го-

дината. 
Премиерът подчерта, че 

правителството има желание 
да подобри благосъстоянието 
на гражданите и стабилността 
на икономиката. той допъл-

ни, че чрез сътрудничеството 
между публичния и частния 
сектор кабинетът цели да се 
справи с високите цени. 

“радвам се, че бизнес 
средата е отворена за жиз-
неспособен, прост и ясен 
механизъм, който заедно с 

правителствените мерки ще 
доведе до намаляване на ин-

флацията и увеличаване на 
покупателната способност на 
румънците. нашето управле-

ние е преди всичко за народа. 
Поемаме твърд ангажимент 
инфлацията да бъде сведена 
до едноцифрено ниво до края 
на годината”, заяви премиер-

ът.
чолаку увери, че при след-

ващата корекция на бюджета 
ще има ръст на инвестициите 
в домашното производство и 
енергийния сектор.

Търговските вериги
намаляват цените
Премиерътсоциалдемократподхвананадценкитенаосновнитехрани

Жителки на Хондурас утешават 
своя близка, чиято роднина 
е загинала при сблъсъци между 
банди в женски затвор в столицата 
Тегусигалпа. Жертвите  са общо 41. 
Седем затворнички са приети 
в болница с прострелни 
и прободни рани

Франция иска изключения в готвения европейски Закон 
за свободата на медиите, които да й позволят да следи жур-

налисти. ек се опитва с новите правила да гарантира, че 
правителствата няма да могат да “задържат, санкционират, 
наблюдават или претърсват” медиите и да разкриват тех-

ните източници, освен ако не става дума за тежки престъ-

пления.
Според брюкселската редакция на списание “Полити-

ко” Франция “настоява задкулисно да позволят на тайните 
й служби да инсталират шпионски софтуер на служителите 
в медиите”. това се случва дни след като Сенатът в Париж 
прие закон, който позволява на правителството да “активи-

ра дистанционно” микрофоните и камерите на смартфони 
и компютри, за да шпионира заподозрени в престъпления.

Франция иска 
да следи журналисти

“Ситуацията в косово може да се превърне в регионален 
конфликт”, заяви пратеникът на САЩ за Западните Балкани 
Габриел ескобар на публична дискусия в Атлантическия съвет, 
съобщи сръбският в. “Политика”. Според него Александър ву-

чич и Албин курти трябва да приемат европейския план, защото 
“няма друг избор”.

Пратеникът на еС Мирослав Лайчак каза, че без деескалация 
в косово ще има жертви. Според него сръбските провокатори на 
инцидентите в Звечан трябва да бъдат съдени, но “не можете да 
кажете, че всички 45 000 сърби на север са престъпници”. Според 
Лайчак в момента няма воля за нови избори в Северно косово.

Премиерът Албин курти заяви в Прищина, че Сърбия е из-
вършила “агресия” с отвличането на тримата косовски полицаи 
на 14 юни.

Риск от регионален
конфликт в Косово

Снимкибта

Президентът на кипър никос Хрис-

тодулидис заяви, че страната се нуж-

дае от значителна подкрепа от еС за 
справяне с проблема с мигрантите. той 
се оплака, че от първия ден на мандата 
правителството се сблъсква със засиле-

ни миграционни потоци. 

Президентът уточни, че кабинетът 
е представил на европейските партньо-

ри цялостен пакет от мерки и действия, 
които да бъдат включени при изготвя-

нето на европейския план за действие 
за източното Средиземноморие. 

Същевременно Христодулидис 

представи вече даващите според 
него резултат мерки на никозия, ко-

ито “превръщат страната в непривле-

кателна дестинация за незаконната 
миграция според международните 
задължения и при пълно зачитане на 
човешките права”.

Кипър търси помощ от ЕС за мигрантите

УспехвРУмъния:

Турция черпи наш 
опит за лавандулата 

Директорът на турския Ин-
ститут за земеделски култури 
“Тракия” д-р Аднан Тюлек открои 
ролята на сътрудничеството с 
България в отглеждането на лаван-
дулата в Одринска Тракия, където 
започна беритбата й, предаде БТА. 
“България е страната, където се 
произвежда най-много от тази кул-
тура. Сътрудничеството се оказа 
важен опит за нас и за привличане 
интереса на местните фермери”, 
изтъкна той. 

Половината гърци без 
едноседмична почивка

48,8% от населението на Гърция 
не са могли да си позволят едносе-
дмична почивка през 2022 г., показва 
проучване на Асоциацията на пред-
приятията и продажбите на дреб-
но в Гърция, цитирано в медиите. 
Това поставя Гърция веднага след 
Румъния в съответната класация 
на Евростат. 

Сигнали за бомби в Белград
Сигнал за бомба е бил получен 

в сряда сутринта на летище “Ни-
кола Тесла” в Белград, съобщи Та-
нюг. Подобни сигнали са получени 
във Военномедицинската академия, 
Клинично-болничния център “Звез-
дара”, в Юридическия и Електро-
техническия факултет. Сградите 
са евакуирани, екипи на полицията 
извършват проверки.

Швеция: Анкара да махне 
ембаргото за НАТО

Турският парламент трябва да 
започне процеса по ратификация на 
кандидатурата на Швеция за член-
ство в НАТО, тъй като Стокхолм 
вече е изпълнил задълженията си 
по споразумението с Анкара, заяви 
шведският външен министър Тоби-
ас Билстрьом. По думите му Шве-
ция разчита, че ще успее да се при-
съедини към пакта на срещата на 
върха във Вилнюс в средата на юли.

Баку обвини Ереван 
в обстрели

Арменските въоръжени сили 
са обстрелвали позиции на азер-
байджанската армия в граничния 
Садаракски район, съобщи Баку. 
Обстрелвани били позиции на азер-
байджанската армия и до град 
Шуша в Нагорни Карабах.
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Аржентинци помагат на ранен демонстрант, пострадал от действията на силите на реда  
по време на протест в Сан Салвадор де Жужуй. Недоволството в града и принадлежащата провинция  
пламна заради промени в местното законодателство, които ограничават правата на социален протест

синът на президента на 
сАЩ Джо Байдън - Хънтър, 
постигна споразумение с 
Министерството на правосъ-
дието, за да избегне затвор-
ническа присъда. той беше 
обвинен в неплащане на феде-
рален подоходен данък и неза-
конно притежание на оръжие. 
Хънтър Байдън се призна за 
виновен по данъчните престъ-
пления, но избегна преследва-
не по по-тежкото провинение 
в незаконно притежаване на 
оръжие, утежнявано от него-

вата наркозависимост. 
въпреки че изисква от 

него да признае вина, спора-
зумението се фокусира само 
върху данъчни престъпления 
и нарушенията с оръжията, а 
не върху нещо по-широко или 
свързано с бащата президент.

сиенен твърди, че проку-
ратурата ще иска условна при-
съда за сина на президента, но 
съдът все още има последната 
дума. споразумението слага 
край на петгодишното офици-
ално разследване срещу Бай-

дън-син.
"Хънтър смята, че е важно 

да поеме отговорност за тези 
грешки, които е направил в 
период на объркване и при-
страстяване. той очаква с не-
търпение да продължи своето 
възстановяване и движение 
напред", се казва в изявление-
то на адвоката на обвиняемия.

новината идва, докато 
републиканците в конгреса 
провеждат собствени раз-
следвания на бизнес сделките 
на Хънтър Байдън, в това чис-

ло и на чуждестранните пла-
щания към него и членове на 
семейство Байдън в навече-
рието на кандидат-президент-
ската кампания в сАЩ. 

Бившият президент Доналд 
тръмп характеризира споразу-
мението с Хънтър Байдън като 
"обикновена глоба за пътно 
нарушение" и добави: "наша-
та система е разбита!"

Приближеният до репу-
бликанската партия амери-
кански телевизионен водещ 
тъкър карлсън заяви, че Хън-

тър Байдън е чуждестранен 
агент, който години наред е 
продавал достъп на лобисти 
до баща си срещу пари. той 
разкритикува ФБр, че макар 
и да е знаело за случаите, не 
е повдигало обвинения срещу 
сина на президента. 

Президентът Джо Байдън 
реагира спокойно на нови-
ната за споразуменията. той 
отказа да се впуска в подроб-
ности, но заяви, че "наистина 
много обича и се гордее със 
сина си".

Синът на президента Байдън
призна за укриване на данъци
Тойсеспоразумясъссъда,задаизбегнезатвор

три украински безпилотника от авиационен тип 
са били обезвредени от радиоелектронната защита на 
Московска област, съобщи руското МО. те са загу-
били управление и са се разбили. 

Украинските военни са изстреляли около 90 раз-
лични снаряда срещу населени места в Белгородска 
област, няма жертви сред цивилните, повредени са 
сгради и електропровод.

русия предприе масирана атака с дронове сре-
щу киев в нощта на сряда. според ръководителя 
на военната администрация на града сергей Попко 
“дроновете са навлезли в столицата на вълни” и “от 
различни посоки”. той добави, че около “две дузини 
вражески цели” са “идентифицирани и унищожени”.

руските сили са ударили важна телекомуникаци-
онна инфраструктура в западния град Лвов. на раке-
тен обстрел е бил подложен и град Запорожие, който 
е под контрола на киев. 

Украинският генщаб твърди, че русия е загубила 
4000 танка и 222 000 войници за 16-те месеца война. 
според западни медии тези данни не могат да се по-
твърдят от независими източници.

Френският съвет по отбрана възприе опцията 
киев да се присъедини към нАтО, която преди това 
се изключваше от Париж и все още не се възприема 
от Берлин и вашингтон, пише “Льо Монд”. “Френс-
ката позиция вече е по-близка до тази на Полша, от-
колкото на Германия”, е потвърдил чужд дипломат.

Украйна и Русия 
разменят удари

турските митничари 
на ГкПП капъкуле-ка-
питан Андреево са осу-
етили опит за нелегално 
пренасяне на 32 наскоро 
излюпили се питонче-
та. При претърсване на 
камион влечугите били 
открити в ремаркето, 

поставени в платнена 
торба, в тънки дамски 
чорапи.

камионът, пристиг-
нал от Германия, бил про-
верен щателно на митни-
ческия пункт капъкуле, 
след като водачът с не-
спокойното си поведение 

предизвикал подозрения 
у служителите. При отва-
рянето на платнена чанта 
били открити упоените 
питончета, четири от ко-
ито - мъртви.

Двамата души, пъту-
ващи в тира, са задържа-
ни. Шофьорът е заявил 

пред разследващите, че 
е купил бебетата питони 
от панаир в Германия, за 
да ги отглежда. 

влечугите са преда-
дени на Дирекцията за 
опазване на природата и 
националните паркове на 
Одринския вилает.

Спряха контрабанда на змии 
на българо-турската граница

Бившият президент на сАЩ 
Доналд тръмп постави под съмне-
ние целесъобразността да участва в 
дебат с други републиканци, боре-
щи се за президентска номинация, 
поради ниските им рейтинги.

"Защо да позволя на хора с рей-
тинг от 1, 2 или 0% да ме засипват 
с въпроси цяла вечер? не мисля, 
че това е честно", каза тръмп в 
интервю за телевизия "Фокс нюз". 
Бившият президент изпреварва с 

голяма преднина останалите учас-
тници в първичните избори на ре-
публиканската партия, които ще 
определят партийния кандидат за 
вота през 2024 г.

тръмп обаче каза, че "определе-
но" иска да дебатира с действащия 
държавен глава Джо Байдън, който 
се кандидатира за преизбиране от 
Демократическата партия. "той и аз 
определено трябва да имаме дебат. 
Обичам това", каза тръмп.

Тръмп смята първичните 
избори за под нивото муБреговата охрана на сАЩ потвърди, че канадски 

самолет е засякъл подводни шумове в зоната за търсене 
на изчезналия батискаф "титан". той изчезна от радара 
в понеделник, малко над един час след потапянето му 
към потъналия "титаник". Произходът на шумовете не 
е установен. Данните обаче ще се използват в издирва-
нето.  

корпусът на изчезналата подводница "титан" в Ат-
лантическия океан "е показвала признаци на циклична 
умора", твърди телевизия NBC, цитирайки интервю от 
2020 г. със стоктън ръш, основател на компанията за 
дълбоководни гмуркания OceanGate. така максимална-
та дълбочина на потапяне е намалена до 3000 м, докато 
останките на "титаник" са на 3800 м.

Пилотът на OceanGate Дейвид Локридж е предупре-
дил преди 5 години компанията за опасностите от из-
ползването на подводници "титан", поради което е бил 
уволнен, предаде още NBC. според него корпусът на 
подводниците "титан" не е бил достатъчно тестван за 
издържане на дълбочина 4000 м. 

Междувременно в батискафа остава въздух за 30 
часа. според съобщенията в него се намират британски-
ят милиардер Хамиш Хардинг, френският дълбоководен 
ветеран Пол-Анри нарджоле, самият стоктън ръш и па-
кистанският бизнесен Шахзада Давуд със сина си.

„Титан“ бил негоден 
за дълбоки потапяния
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22КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

1675 - ОСНОВАНА Е ОБСЕРВАТОРИЯТА В 
ГРИНУИЧ, ДНЕС КВАРТАЛ НА ЛОНДОН. Това 
прави кралят на 
Англия Чарлз II. 
Меридианът, кой-

то минава през нея, 
е приет за нулев и 
спрямо него се оп-

ределя географска-

та дължина. Това 
става междуна-

родна норма едва 
в края на ХIХ в. Средното гринуичко време (GMT) 
някога e било наблюдавано от Гринуичката обсер-

ватория, която днес не работи, но все още там се 
намира топка, която пада всеки ден, за да отчете 
точно 13 ч.

1898 - РАЖДА СЕ ЕРИХ МАРИЯ РЕМАРК, 
НЕМСКИ ПИСАТЕЛ (УМИРА 1970 Г.). Рожде-

ното му име е Ерих 
Паул Ремарк. Един 
от най-известните 
автори на антивоен-

ни романи. През 1928 
г. създава творбата, 
донесла му световна 
слава - “На Западния 
фронт нищо ново”, 
в която разказва за 
жестокостите на войната през погледа на 19-го-

дишно момче. Автор е на още десет романа, сред 
които “Трима другари”, “Триумфалната арка”, 
“Време да се живее и време да се мре” и др. Книги-

те му са преведени на 58 езика.

1933 - РАЖДА СЕ ДИМИТЪР КАЗАКОВ, ХУ-

ДОЖНИК (УМИРА 1992 Г.). Известен с псевдони-

ма Нерон. Работи с всички 
техники и разнообразни 
материали. Прави 15 са-

мостоятелни изложби, 
като най-успешната е 
през 1980 г. Излага свои 
картини в най-престиж-

ните галерии в Ню Йорк, 
Париж, Мадрид, Виена, 
Токио, Торонто, Атина, 
Базел, Люксембург. Творби на Нерон са притежа-

ние на Националния фонд за съвременно изкуство в 
Лувъра (Париж), на музея “А.С. Пушкин” (Москва) 
и на Императорската колекция в Токио.

1941 - НАЦИСТКА ГЕРМАНИЯ НАПАДА СССР, 
БЕЗ ДА ОБЯВИ ВОЙНА. Кодовото наименование 
на операцията е 
“Барбароса”. В на-

вечерието на напа-

дението до грани-

цата на Съветския 
съюз са съсредото-

чени 180 дивизии, 4 
въздушни флота, 
финландски и румънски войски. Цялата групиров-

ка включва 3,9 млн. души, 3600 танка, над 46 000 
полеви оръдия и минохвъргачки и около 4400 бойни 
самолета. Най-голямата военна операция в исто-

рията прераства във Велика Отечествена война и 
завършва с разгром на хитлерофашизма.

1996 - УМИРА НЕДЯЛКА КЕРАНОВА, НАРОД-

НА ПЕВИЦА (Р. 1941 Г.). Солистка на фолклорния 
ансамбъл в Пловдив, на 
Държавния ансамбъл с 
ръководител Филип Ку-

тев. Пее с почти всички 
инструментални групи 
в Тракия. Наричали са 
я “най-мъжката певи-

ца”, “българската Ела 
Фицджералд”, “доай-

енът на сватбарската 
песен”, “перлата на Тракия”. Носител на златни 
медали от музикални фестивали в Румъния, Ав-

стрия, Югославия, България. Сред най-популярни-

те й песни са “Мама на Георги думаше”, “Стано, 
бяла Стано” и др.

Голяматаподмяна

Ощеведнъжотсъщото

  �
Александър СИМОВ

Ако човек следи су-
трешните блокове у нас 
ще си каже, че България 
е страна, която е решила 
абсолютно всичките си 
проблеми. и заради това 
тема номер 1 на журна-
листическия интерес е 
битката около това да има 
или да няма пилон на ро-
жен. Дебатите по темата 
стават все по-ожесточени, 
а бълграската журналис-
тика със садистична ра-
дост отприщва бесовете 

на разделението, защото 
очевидно не открива по-
требност да се занимава с 
нищо друго.

наясно съм, че пило-
нът удря в душата българ-
ския народ и, че битката 
не е просто за бетон и 
железа, а за идентичност, 
ценности, протест и тър-
сене на смисъл. и все пак 
не това са проблемите на 
България днес.

Страната ни продъл-
жава да се дави в блатото 
на безвремието. Докато се 
караме за пилона и три-
багреника, Асен василев 
изпраска един абсолютно 
малоумен бюджет с де-
фицит от 3 процента. това 
означава замразяване на 
доходите, увеличаване на 
бедността, България в ико-
номически ступор в името 
на илюзията, че след годи-
на и половина ще попад-
нем в еврозоната.

ето това е тема за яр-

остен спор, за парламен-
тарна битка, за сложен 
политически дебат. но 
тя е захвърлена в мазето, 
защото България се е оту-
чила да поставя най-голе-
мите си проблеми, дори и 
пред самата себе си.

вместо това ние сме 
пленници на една медийна 
и интелектуална олигар-
хия, която вечно ни въвли-
ча в дебати, които нямат 
нищо общо с живота край 
нас. това са теми, които 
интересуват само една 
малка затворена групич-
ка, пържеща се от злост и 
ярост на жълтите павече и 
никой друг повече.

но понеже ние сме 
похитена държава със 
седмици ще се дърляме 
за пилона, защото, ако 
обърнем поглед към ис-
тинските проблеми, ще се 
окажем смазани от тяхна-
та тежест.

кое е по-важно - пи-

лона на рожен или след-
ващия еврокомисар на 
България? но вижте, че по 
темата за еврокомисарят 
единствено и само се ва-
дят имена от шапката. ни-
кой не пита за това какъв 
ресор ще има той, с какво 
ще е полезен за България, 
какво може да постигне. 
вместо това трябва да па-
лим свещи пред семейство 
Лорер, които очевидно са 
универсалните предло-
жения за всеки възможен 
пост по планетата.

кое е по-важно - пило-
нът на рожен или голямата 
подмяна и измама, която 
ни сервират като изиска-
но гурме, наречено “кон-
ституционна промяна”. 
Парад на политическите 
мошеници, които скачат 
върху здравия разум на 
българския народ.

но на кой му пука за 
това? Дайте да се скараме 
за пилона...

  �
Евгени ГАВРИЛОВ

Законът за държав-
ния бюджет по правило 
е един от най-важните за 
всяка държава най-малко 
по две причини. чрез него 
се разпределят средствата, 
с които могат да разпола-
гат всички сектори на об-
ществено-икономическия 
живот. Освен това от там 
се вижда дали управлява-
щото мнозинство има сме-
лост за реформи. Оня ден 
министърът на финансите 
Асен василев официално 

представи основните пара-
метри на проектобюджета 
за остатъка от 2023 годи-
на. Според тях брутният 
вътрешен продукт трябва 
да бъде 184 486 млн. лева, 
при реален ръст от 1.8%, 
средногодишна инфлация 
от 7.8% и 3% дефицит. 
Прави впечатление, че за-
ложеният реален ръст на 
БвП е по-висок от прогно-
зите на европейската ко-
мисия (1.5%) и значително 
надхвърля очакванията на 
БнБ (1%). Затова отгово-
рът на втория въпрос е по-
скоро “не”.

Защото всеки проект 
за бюджет по дефиниция 
трябва да е обвързан с уп-
равленската програма на 
правителството. такава 
набързо сглобеното пар-
ламентарно мнозинство 
просто няма. Освен това 
много важен момент при 
подготовката на основния 
финансов закон на дър-

жавата са промените в да-
нъчните закони, които по 
традиция го съпътстват. 
Сега такива липсват. Пра-
вителството не предвижда 
промени в досегашната 
данъчна политика като в 
средата на годината из-
тичат пеференциалните 
ставки по ДДС за достав-
ките на природен газ и на 
топлофикациите. Съдбата 
на останалите ДДС об-
лекчения, които изтичат 
в края на тази година, по-
скоро ще стане ясна през 
есента при подготовката 
на Бюджет 2024 г. така 
че  по всичко личи, ще ни 
предложат още веднъж от 
същото.

Причините за социал-
ното неравенство са мно-
го, но и с невъоръжено 
око се вижда, че сегашна-
та данъчна система няма 
да бъде пипана, а в този си 
вид тя не може сама да се 
справи с проблема. това 

означава, че въпросът за 
нейната основна промяна  
и за въвеждане на необла-
гаем доход и прогресивно 
подоходно облагане не 
спира да бъде актуален. 

Предстои обсъждане 
на предложения бюджет 
в комисиите и в пленарна 
зала. А досега няма случай 
при дебатите някой да е 
поискал пред парламента 
да се яви представител и 
на съдебната власт, който 
да обясни ежегодното на-
растване на разходите и 
да даде подходящо обяс-
нение за ефективността на 
тези разходи. Отсъстват 
винаги данни за средните 
заплати по отделните на-
правления на съдебната 
система. нейната неза-
висимост и правото й да 
представя самостоятелно 
изготвен бюджет не озна-
чава, че това трябва да се 
прави непрозрачно и без 
обосновка за ефективност. 

АНАТОлИйсТАНКУлОв
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  �
Стоян Панчев

виждам в последните дни редица 
коментатори, някои от които би тряб-
вало да знаят, че говорят глупости, са 
се заели с въпроса за хърватската ин-
флация. Основният аргумент е след-
ният - Хърватия влезе в еврозоната и 
инфлацията там падна. Следователно 
няма проблем да премахнем лева и 
борда. Показваме една хвърчаща гра-
фика на Ганя и всичко ще бъде наред.

Да прегледаме обаче отново факто-
логията.

1. и БнБ, и ецБ, и ОиСр имат до-
клади за ефекта на повишаване на це-
ните непосредствено след влизане в 
еврозоната - дали заради рационално 
невнимание, дали заради едновремен-
но синхронизиране на цените, дали 
защото търговците просто могат, няма 
твърде голямо значение, феноменът 
без съмнение е налице. това повише-
ние се случва най-вече при предлагане 
на дребно - храни, кафе, фризьорски 
услуги, ресторанти, услуги за бита и 
пр. Скоковете може да бъдат резки и 
съответно лесно се забелязват от мно-
зинството потребители.

въпреки това, тъй като подобни 
стоки и услуги са само малка част от 
индекса на потребителските цени (или 
от хармонизирания такъв), то отчетено 

от всички цени подобно увеличение се 
движи в порядъка 0,3-0,5 п.п. не твър-
де малко, но не и шокиращо на фона на 
инфлацията от 2021 г. насам.

това написах аз самият, когато из-
лезе информация, че същото се е слу-
чило и в Хърватия и самите хървати 
бяха в шок. ето някои заглавия на го-
леми чужди медии, ако сме забравили:

“Хърватия в сблъсък с търговци 
след див скок на цените пост-евро” - 
ройтерс;

“Хърватия прие еврото, но много 
смятат, че бизнесът се възползва и по-
вишава цените” - BBC;

“ценови скокове шокират пазару-
ващи в Хърватска след влизане в евро-
зоната” - Ал Джазира...

Първоначалното поскъпване от 
“закръгляне” се случи, точно както 
знаехме от икономическата литера-
тура. и то наистина беше отчетено с 
0,2-0,3 п.п. в ХиПц, особено след като 
хърватското правителство се впусна да 
парира ценовите шокове след първи 
януари тази година.

2. в еврозоната от почти година, а 
в САЩ от близо 15 месеца тече процес 
на затягане на паричната политика - 
увеличаване на лихви и спиране (огра-
ничаване) на количествените улесне-
ния. идеята на тази нова политика е да 
се спре създаването на ликвидност и да 
се укроти инфлацията. 

Още миналата година започнах да 
говоря как затягането на монетарната 
политика ще доведе до спад в темпа 
на ръст на цените във всички западни 
икономики, включително и в България. 
така и става, процесът тече, както е ви-
дно от данните.

цялата еврозона - от 10,6% (ХиПц) 
през октомври 2022 г. свали до 6,1% 
през май тази година - .т.е. спад от 4,5 
п.п.

Германия - от 11,6% до 6,3% т.е. 
спад от 5.3 п.п.

естония -  от 25,2% до 11,2% т.е. 
спад от цели 14 п.п.

Хърватия - от 13,5 до 7,9% т.е. спад 
от 5,6 п.п.

България от 18,7% до 10,1% т.е 
спад от 8,6 п.п.

Полша  от 18,4% до 13% т.е. спад 
от 5,3 п.п.

САЩ - от 9,1% до 4% т.е. спад от 
5,1 п.п.

С други думи, спадът в инфлацията 
не само няма нищо общо с присъеди-
няването към еврозоната, но се случва 
във всички западни икономики, неза-
висимо от валутата. Случва се в евро-
ва, доларова, злотна, левова и още мно-
го други системи.

тече общ процес на намаляване на 
инфлацията със силно изявен базов 
ефект.

твърдението - приеха еврото и за-
това им падна инфлацията - е за двой-
ка на първокурсник. Защо депутати и 
бивши икономисти го ползват, оставям 
го на преценката на четящите.

3. Опасностите по линия на завише-
ната инфлация отвъд закръглянето на 
цените са по-мащабни, но и по-дълго-
срочни. няма да се реализират една-две 
години след влизането на една страна в 
еврозоната, камо ли до пет месеца.

Първата е така познатата липса 
на реална конвергенция - доходите и 
размерът на стопанството на глава от 
населението изостават спрямо тези на 
страните в еврозоната. колкото по-
близо е в своето икономическо разви-

тие една страна до останалите членки 
на еврозоната, толкова по-малък е ин-
флационният излишък, произтичащ от 
конвергенцията. България като най-из-
останала е изправена и пред най-голяма 
опасност от подобен тип допълнителна 
инфлация- според данните на унгар-
ската централна банка, проблемът с 
инфлационния излишък се разрешава 
при достигане на 90% конвергенция 
(ние сме на ниво от 57%).

вторият голям ефект е специфичен 
за страни във валутен борд, премина-
ващи в евро (като Литва и естония). 
Допълнителната инфлация там идва от 
премахването на забраната централна-
та банка да кредитира правителството 
и да отпуска кредити на търговски бан-
ки. възможността за купуване на Дцк 
от страна на централната банка директ-
но увеличава паричната база. към това 
се добавя намаляването на коефициен-
та на задължителните минимални ре-
зерви от 12% на 1%, което води до уве-
личение на паричния мултипликатор. 
Повишените парични база и мултип-
ликатор водят до по-високо парично 
предлагане оттам и до по-високи цени. 
Повече по темата в монографията на 
доц. Димитър чобанов.

на нищо от това не можеш да от-
говориш с хвърчащи листчета. видя 
се, че е така на всички сериозни прове-
дени дебати, затова и новата тактика е 
просто да се говорят глупости от пред-
ставяли се за сериозни икономисти в 
миналото...пък днес, който се хване.

фейсбук

България попада сред 
страните в европа, в които 
се работи най-дълги часове, 
сочат данните на евростат за 
2022 г. Според европейската 
статистика през изминалата 
година българинът е работил 
средно между 40 ч. и 46.5 ч. 
седмично. Сходна е ситуаци-
ята в страни като румъния, 
Сърбия, Полша, Гърция и 
Португалия.

на този фон в Западна ев-
ропа служителите прекарват 
значително по-малко време на 
работа. в Германия, Австрия 
и Швейцария, например сред-
ната работна седмица е между 
29.9 ч. и 37.3 ч. в зависимост 
от региона. в норвегия също 
се наблюдава сравнително 
къса работна седмица - меж-
ду 29.9 ч. и 36.6 ч. нидерлан-
дия и Дания се очертават като 
държавите с най-къса работна 
седмица - средно между 29.9 
ч. и 34.9 ч. седмично.

така, ако сравним работ-
ните дни в годината на най-

натоварените българин и дат-
чанин става ясно, че при 248 
работни дни за 2022 г. бъл-
гаринът ще работи над 1647 
часа, докато датчанинът - с 
около 411 часа (25%) по-мал-
ко или общо 1236 часа. 

има ли връзка между за-
платата и часовете, прекарани 
в офиса?

Средните разходи за труд 

на час през миналата година 
са били 30.5 евро в еС, като 
варират от 8.2 евро в България 
до 50.7 евро в Люксембург, 
сочат данните на евростат. 
За сравнение в Дания, която 
както вече стана ясно е сред 
държавите с най-къса работна 
седмица средната работна за-
плата е 46.8 евро на час.

През 2022 г. нетните го-

дишни доходи на средноста-
тистически неженен работник 
без деца са били 26 136 евро 
в еС, вариращи от 8 412 евро 
в България до 47 640 евро в 
Люксембург. в действител-
ност жилите на великото хер-
цогство има сравнително къса 
работна седмица (между 37.3 
и 38.6 часа). 

През 2022 г. същите две 

държави-членки на еС са 
регистрирали съответно 
най-ниските (9547 евро) и 
най-високите (63 825 евро) 
средни нетни доходи за се-
мейна двойка с две деца.

в случая, когато и двамата 
партньори на брачна двойка 
работят (и двамата печелят 
средни доходи на работници), 
Люксембург регистрира най-
високите годишни нетни до-
ходи, както когато двойката 
има две деца (104 771 евро), 
така и когато двойката няма 
деца (97 157 евро).

България регистрира най-
ниски нетни доходи за двойки 
с две деца (17 744 евро) или 
без деца (16 824 евро).

тези данни са доказател-
ство, че повечето часове на 
работа не са фактор за осигу-
ряването на висока заплата. 
нещо повече в България, коя-
то е държавата от еС, в която 
се работи най-много часове 
населението получава най-
ниските работни заплати. 

Новата тактика е да 
се говорят глупости
Депутатиибившиикономистинилъжат,чевлизането
веврозонатапонижиинфлациятавХърватия

Бългapия е с нaй-дългa paбoтнa ceдмицa и нaй-ниcки зaплaти в EC

Новата тактика е да 
се говорят глупости
Депутатиибившиикономистинилъжат,чевлизането
веврозонатапонижиинфлациятавХърватия
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в началото на тази седми-
ца разбираме, че се подготвя 
решение на кабинета “Ден-
ков” за участие на България 
в европейската инициатива за 
мир. Добре звучи, но какво се 
крие зад това - тази европей-
ска инициатива за мир има за 
цел да се осигурят един ми-
лион боеприпаси и снаряди 
за украйна. как ви се струва 
това, нормално ли е? не, няма 
никаква грешка - 

инициатива за мир, 
която ще купува 

снаряди и ще убива 
хора

четем вчерашните думи на 
заместник-министъра на от-
браната Запрянов и наистина 
не е за вярване, защото всичко, 
за което предупреждавахме от 
БСП, вече е факт и новото уп-
равление започва да разкрива 
истинските си намерения. коа-
лицията на омертата и имуни-
тетите се оказа и коалиция на 
войната.

нека да ви припомня, че 
само благодарение на Българ-
ската социалистическа партия 
г-н тагарев не стана минис-
тър още преди година, защо-
то тогава се възпротивихме 
на лансирането от кирил Пе-
тков, защото нашата партия 
правеше всичко възможно да 
сме част от една коалиция, 
която е против войната и да 
търсим решения и мирни пре-
говори. Мирът е най-голямата 
ценност. човешкият живот е 
един-единствен и уникален. и 
не снаряди и оръжия, а мирни 
преговори и диалогът са клю-
чът към решаването на този 
военен конфликт.

Днес ситуацията е различ-
на. По-малко от половин ме-
сец ни управлява кабинетът, 
оглавяван, според “Продъл-
жаваме промяната”, от един 
от най-известните учени в 
своята област, от хората в топ 
1% в света, както го представя 
кирил Петков. Мисля, че ни-
кой в тази зала не е забравил, 
че и друг професор министър-
председател, Богдан Филов, е 
бил световноизвестен учен в 
своето време, но е докарал на 
страната ни само разруха, раз-
единение и бомбардировки. 
Дано да не се повтори 
историята в нашите 

съвременни дни

искаме да се обърнем и към 
така наричащите себе си евро-

атлантици. колеги, не виждате 
ли очите на света постепенно 
се отварят и дори в Съедине-
ните американски щати вече са 
наясно, че тази война не е това, 
което изглеждаше и това, което 
се прокламира повече от 1 го-
дина? нека да ви цитирам един 
от кандидатите за президент на 
САЩ, представител на небез-
известната фамилия кенеди. 
робърт кенеди-младши харак-
теризира руско-американската 
прокси война в украйна като 
“кланица, която е убила стоти-
ци хиляди украински войници 
за геополитическа цел, която 
няма нищо общо с украйна”. 
той продължава: “ние вкарах-
ме украйна в капана на прокси 
война срещу русия и те са по-
гълнати от геополитическите 
машинации на неоконсервато-
рите в Белия дом.” 

и нима не е така? и още 
един цитат от това интервю: 
“Целта е смяна на режима в 
Москва и разбира се, пране 
на пари за американския во-
енно-промишлен комплекс.” 
нищо от това не е от БСП, не 
е от мен, а цитати от кандидат 
за президент на Съединените 
американски щати.

вчера стана ясно и още 
нещо - че европейският съюз е 
готов да предложи втори пакет 
от финансова помощ в размер 

на около 50 млрд. евро в под-
крепа на украйна. тази помощ 
би трябвало да е за период за 
следващите 4 години. Също с 
изненада научаваме, че българ-
ското правителство вече мисли 
в тази посока и се кани да пре-
достави допълнителна помощ, 
без това решение нито да е пре-
доставено в народното събра-
ние, нито да е съгласувано, нито 
да е коментирано в народното 
събрание. Премиерът Денков 
даже вчера обяви, цитирам: “Да 
помогнем на украйна, която е 
нападната от съседна страна и 
която се опитва да възстанови 
териториалната си цялост.”

това, че отново управлява 
коалиция на войната и прави-
телство на омертата и имуни-
тетите, за нас не е ново. новото 
е друго и аз искам много вни-
мателно да чуете, вие и българ-
ските граждани - ако България 
се включи в тази помощ като 
част от еС, това означава, че 
всеки жител на европа ще дава 
по над 27 евро на година за въ-
оръжение на украйна. 

Вие искате ли от 
вашите данъци да 

се плаща за оръжия, 
които да убиват хора 

и всяка година от джоба ни 
да излизат пари за патрони, 

снаряди, самолети и бомби? 
вие сметнали ли сте колко 
пари на година ще струва 
това на бюджета на Българи? 
Милиони евро. Докато няма 
пари за образование, за здра-
веопазване, за младите, за 
пенсионерите и се чудим от-
къде да отрежем живо месо, 
за да бъде вързан бюджета 
на страната ни. и далеч не 
сме убедени, че българските 
граждани ще са съгласни с 
това. Даже напротив, смята-
ме, че се срещне решителен 
отпор.

на този фон, докато ти-
хомълком с едната ръка ка-
бинетът бърка в джоба на 
българина, за да захраним с 
оръжия украйна, с другата 
ръка отново бърка в джо-
ба на българина и използва 
ресурса на обществената 
Българска национална те-
левизия, за да се излъчват 
новини на украински. Да ви 
обърна внимание, това се 
случва тихо, тайно, а хора-
та разбират за новината от 
публикувано съобщение във 
Фейсбук от украинското по-
солство. Бнт не казва нито 
дума по този въпрос. това е 
национално предателство. 

и явно усещайки какво 
се е случило и какъв срам 
ще берат, минути след това 

новините на украински из-
чезнаха от сайта на Бнт с 
обяснението, че са премес-
тени. 

Ние от БСП питаме 
кой е взел това 

решение? 

Министър-председателят 
ли, Министерски съвет ли, 
на своя глава изпълнителни-
ят директор на Бнт ли? кой 
е този човек и каква отго-
ворност той ще поеме?

и на следващо място, от 
последните часове, г-н тага-
рев говори, че ще бъдат пре-
доставени медицински ка-
дри, евентуално за военният 
конфликт в украйна. това 
вярно ли или не е вярно? 
обсъждано ли е или не е об-
съждано. ние от БСП искаме 
тагарев, като министър на 
отбраната, да бъде извикан 
в народното събрание и да 
даде обяснение за това свое 
последно изявление. Защото 
това коренно променя вече 
ситуацията на отношение-
то на България към военния 
конфликт в украйна. Моля 
ви, г-н председател, да бъде 
поканен в рамките още на 
този ден и да даде обяснения 
за тези свои думи и изказва-
ния.                

БориславГуцанов:

Коалицията на омертата  
и имунитетите стана  
и коалиция на войната
Тагаревдадойдевпарламентаидаобяснидумитеси,
чещепредоставямемедицинскикадринаУкрайна
Декларациянапарламентарнатагрупана„БСПзаБългария”
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на 21 юни 1941 г. съветски-
те граничари край град Сокал, 
Западна Украйна, задържат 
германския дезертьор алфред 
Лисков, който преплува река 
Буг и се предава. Лисков ин-
формира граничарите, че на 
разсъмване на 22 юни герман-
ската армия ще атакува СССр.

Сталин е информиран и 
“незабавно се съгласява да 
приведе войските в бойна го-
товност”, пише по-късно в 
мемоарите си маршал Георгий 
Жуков. “Очевидно [той] преди 
това е получил толкова важна 
информация по други канали”. 
едва вечерта на 21 юни черве-
ната армия и нейната противо-
въздушна отбрана най-накрая 
са приведени в бойна готов-
ност. Дотогава всички атаку-
ващи сили на вермахта вече са 
готови да пресекат границата.

Защо нацистката 
атака е неочаквана?

нещо още по-лошо, част от 
армейския щаб получава запо-
ведите едва сутринта, когато 
германското настъпление вече 
е започнало. “Преди разсъмва-
не на 22 юни жичната връзка с 
войските беше прекъсната във 
всички западни гранични ра-
йони и щабовете на окръзите 
и армиите не бяха в състояние 
бързо да предадат своите запо-
веди”, пише историкът влади-
мир карпов. “Германските ди-
версионни групи, които вече 
бяха на наша територия, уни-
щожиха жичната връзка.”

в същото време коман-
дирите на части, които искат 
разрешение да открият огън 
в случай на пресичане на гер-
манските войски на граница-
та, получават заповед да “не се 
поддават на провокации”. това 
е личната заповед на Сталин. 
Съветските войски трябва да 
се оттеглят и едва в 7 и 15 су-
тринта, три часа след началото 
на германската атака, на Съве-
тите им е дадено позволено да 
отвърнат на атаката. такова 
катастрофално забавяне се по-
лучава, тъй като до последния 
момент Сталин смята атаката 
за “провокация”.

Защо подготовката 
за атаката е 
засекретена?

нацистка Германия започ-
ва да подготвя нападението 
срещу СССр в средата на 1940 
г. всички приготовления се 
извършват в строга секрет-
ност, така че съветското раз-
узнаване да не разбере нищо. 
Германците бомбардират ан-
глийски градове и подготвят 
флота за преминаване на про-
лива Ламанш, като в същото 
време прегрупират силите си в 
източна европа. на 6 септем-
ври 1940 г. алфред Йодъл, на-
чалник на оперативния щаб на 

германската армия, изпраща 
заповеди за дезинформация 
на съветските лидери, в които 
ясно се казва: “През следващи-
те седмици концентрацията на 
войски на изток ще се увели-
чи значително. От тези наши 
прегрупирания русия в ника-
къв случай не трябва да оста-
ва с впечатлението, че готвим 
настъпление на изток”.

в същото време Хитлер се 
опитва да убеди Сталин, че Гер-
мания ще следва пакта моло-
тов-рибентроп от 1939 г., кой-
то гарантира мир между СССр 
и Германия. Хитлер и други 
високопоставени нацистки ко-
мандири искат да създадат впе-
чатлението, че Германия ще 
нападне първо англия. Хитлер 
дори праща писмо до Сталин, 
в което търси военна подкрепа 
срещу Британската империя, а 

съветският външен министър 
вячеслав молотов е поканен в 
Берлин за преговори с Хитлер и 
германския външен министър 
Йоахим фон рибентроп. След 
преговорите молотов е напъл-
но сигурен, че англия ще стане 
първата цел на Германия.

междувременно през де-
кември 1940 г. Хитлер подпис-
ва “Директива № 21 (Операция 
“Барбароса”) за подготовка за 
война срещу Съветския съюз. 
в нея се казва: “Германските 
въоръжени сили трябва да бъ-
дат готови да победят съветска 
русия по време на кратка кам-
пания, дори преди войната сре-
щу англия да е приключила”.

висшите германски ко-
мандири разбира се са на-
ясно с плановете, тъй като с 
действията си подсилват кон-
спирацията, пише историкът 
владимир Лота. Фелдмаршал 
валтер фон Браухич в коледна 
реч по радиото през декември 
заявява, че “вермахтът има 
само една задача: да побе-
ди англия”. въпреки това от 
февруари 1941 г. германските 

сили се разполагат активно 
в източна европа. в същото 
време тяхното правителство 
продължава да обсъжда въз-
можностите за икономическо 
сътрудничество със СССр. Съ-
ветското външно разузнаване 
обаче продължава да предос-
тавя факти, които намекват за 
възможността за предстоящо 
германско нападение. Жалко, 
че Сталин не им се доверява.

Защо Сталин мисли, 
че нападението е 

провокация?
Йосиф Сталин не вярва на 

Уинстън чърчил, който ор-
ганизира кампания в британ-
ския кабинет за скъсване на 
дипломатическите отношения 
със Съветския съюз през 1927 
година. Сега, когато отново 
той е на власт, Сталин вярва, 

че чърчил вероятно крои нова 
антисъветска конспирация.

Още през юни 1940 г. Уин-
стън чърчил изпраща на Ста-
лин лично съобщение, в което 
предупреждава за нарастващата 

хегемония на Германия над ев-
ропа. Сталин обаче смята, че това 
е опит за разделяне на СССр и 
Германия. Година по-късно чър-
чил повтаря предупреждението 
си, вече подкрепено от солидни 
разузнавателни данни, но без ре-
зултат. както си спомня Стафърд 
крипс, посланик на Обединено-
то кралство в СССр, “Сталин не 
искаше да има нищо общо с чър-
чил и най-вече се страхуваше, че 
Германия ще разбере за корес-
понденцията му с чърчил”.

Предупреждения идват и от 
други източници. на 17 април 
1941 г. резидент на разузнава-
нето в Прага изпраща преду-
преждение до москва, че Гер-
мания ще нападне Съветския 
съюз през втората половина 
на юни. Докладът му се осно-
вава на информация, получена 
от високопоставен германски 
офицер в чехословакия, чието 
прикритие е на главен инженер 
в заводите на Skoda. източ-
никът вече е спечелил пълно 
доверие, но това се оказа не-
достатъчно: когато докладът е 
предаден на Сталин, той прос-
то го връща с рязък отговор, 
надраскан с червен молив: 
“английска провокация. Опра-
вяйте се! Сталин”.

Сталин обаче не е наивен и 
разбира, че войната е неизбеж-
на. въпросът е колко скоро. 
СССр се нуждае от известно 
време, за да завърши военните 
си приготовления и със сигур-
ност е щяло да бъде по-добре, 

ако Хитлер не напада поне до 
1942 година. в разузнавател-
ните доклади, които идват през 
1940 и 1941-а, много дати са 
посочени като начало на вой-
ната, но нищо не се случва.

мобилизирането на почти 
двумилионна армия е сериозно 
решение и Сталин не може с лека 
ръка да повярва на всеки доклад, 
така че решава да изчака.

когато Германия напада 
СССр, Сталин очевидно е из-
ключително силно шокиран. 
той прекарва първите осем 
часа от войната в напразни 
опити да предотврати еска-
лацията на “провокацията”. 
той бомбардира германското 
външно министерство с радио 
съобщения и дори търси по-
мощ от Япония, като я призо-
вава да действа като посредник 
за прекратяване на кризата.

междувременно германски-
те войски, нахлули на съветска 
територия, превземат всички 
железопътни линии и мостове 
по направленията на основната 
офанзива, превземат 46 съвет-
ски летища, унищожат около 
1000 самолета на червената ар-
мия на земята и започват бързо 
настъпление във вътрешността 
на фронт с ширина близо 1500 
км. Оказва се, че грешката в пре-
ценката на Сталин не е фатална, 
но със сигурност струва много 
на СССр и неговия народ.

Източник: Руски дневник, 
bg.rbth.com

Знаел ли е Сталин, че 
Хитлер ще нападне СССР?
Навършватсе82г.отначалотонаплана„Барбароса”инаВеликатаотечественавойна

Сталин и Чърчил на Ялтенската конференция

на съветския фронт
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ИВАНФИЛЕВ,композитор,диригент
ПОЛИПАСКОВА,певица
СРЕБРИНАХАШЪМОВА,режисьорка

СНИМКАРОСЕНДОНЕВ

СНИМКАСОФИЙСКАФИЛХАРМОНИЯ

Даниела Димова стана 
Кавалер на Ордена  
за изкуство и литература  
на Франция

Сара МакЕлрави отново 
свири в София

Виртуозната и очарователна ви-
олистка Сара МакЕлрави се завръща 
на сцената на зала “България” на  
22 юни. Под палката на Даниел Гайс 
тя ще изпълни Концерт за виола и ор-
кестър от Уилям Уолтън. Във вто-
рата част на концерта Софийската 
филхармония ще представи Симфо-
ния 6 - “Пасторална” от Бетовен. 
Българската публика аплодира бурно 
Сара МакЕлрави при първото й гос-
туване у нас. Канадската музикант-
ка, която живее във Виена, е опреде-
ляна от престижната медия “The 
Strad” като “бляскава и ярка” из-
пълнителка. Сара МакЕлрави свири 
на цигулка “Галиано” (от 1791 г.) и 
виола “Лоренцо Сториони” (1785 г.), 
предоставена й от частната фонда-
ция “Ангелика Прокоп” - Виена.

Симфониета Шу-
мен гостува на со-
фийска сцена със за-
владяваща програма 
с творби от Панчо 
владигеров, емелина 
Горчева-Димова, Сер-
гей рахманинов със 
солист Георги черкин 
на 23 юни от 19 ч. в 
зала “България”, научи 
ДуМа от Борислава 
лазарова, експерт ко-
муникации и контакти 
с медии. Симфоние-
та Шумен с маестра 
калина василева е 
оркестър, наследил 
традициите на българ-
ското професионално 

оркестрово изкуство 
още от 1850 г. и първи-
ят български оркестър 
в страната.  

Програмата, която 
ще се представи на МФ 
“Софийски музикални 
седмици”, е изключи-
телно разнообразна 
и внимателно под-
брана от енергичната 
и талантлива дама, 
ръководител на сим-
фониците от Шумен. 
“Миниатюри “Шу-
мен” от Панчо влади-
геров е емблематична 
творба на патриарха 
на българската класи-
ческа музика, нарече-

на на родния му град 
Шумен и посветена на 
сина му александър. 
както повечето твор-
би на композитора, и 
тази е написана пър-
воначално за пиано, а 
по-късно е преработе-
на от автора за каме-
рен оркестър. всички 
пиеси в цикъла имат 
българска мелодич-
ност, а в четири от тях 

темите са шуменски 
народни песни. “Зов” 
е концерт за маримба 
и струнен оркестър 2 
от емелина Горчева-
Димова със солист и 
съавтор Мирослав Ди-
мов - маримба. Млади-
те автори са уловили 
българския дух чрез 
ритми и нюанси, из-
веждайки фолклора на 
друго ниво - със звуче-

нето на XXI в. без за-
емки и без препратки. 
Световната премиера 
на творбата се състоя 
на 24 ноември 2022 г. 
в Шумен при голям 
успех. “Финалът на 
творбата идва с осво-
бождаващото чувство, 
че всичко е по силите 
ни и ще го предприе-
мем незабавно, за да 
направим още сега 
живота по-добър”, 
казва С.  николов.

концерт за пиано 2 
от Сергей рахманинов 
е един от най-краси-
вите концерти из кла-
вирния репертоар. С 
това изпълнение отбе-
лязваме 150 години от 
рождението на Сергей 
рахманинов. Солист е 
изявеният пианист и 
потомствен музикант 
Георги черкин, с кого-
то Симфониета Шумен 
има дългогодишно 
творческо сътрудни-
чество.

Георги Черкин е солист 
на Симфониета Шумен
Вконцертана23юни
взала„България”
щезвучаттворби
отПанчоВладигеров,
ЕмелинаГорчева-Димова
иСергейРахманинов

СНИМКИСИМФОНИЕТАШУМЕН

СНИМКАБНР

Мусоргски за джаз трио и бенд 
звучи в Първо студио на БНР

Джазът ще срещне класиката 
на 22 юни от 19 ч. в Първо студио 
на Бнр. Биг бендът на Бнр и дири-
гентът антони Дончев ще закрият 
сезона си с концерт от поредицата 
“Джаз в класиката”, научи ДуМа 
от николета еленкова, експерт 
връзки с обществеността на Бнр.

новият прочит на “картини от 
една изложба” на Модест Мусор-
гски в аранжимент, специално за 
биг бенд и джаз трио, е на констан-
тин костов, който за първи път ще 
свири със състава. на сцената ще 
му партнират контрабасистът Ди-
митър карамфилов и барабанистът 

Христо Йоцов. константин костов 
е пианист, композитор и аранжор. 
С триото си “константин костов” 
повече от 20 години представя 
собствени композиции във Фил-
хармонията и зала “карл Орф” в 
Мюнхен, Филхармонията “Шоста-
кович” в Санкт Петербург и Дома 
на композиторите в Москва. рабо-
ти с лешек Задло и носителите на 
“Грами” Грегъри Портър, Цезари 
конрад, Павел Панта, агниешка 
Хекерт, роби амийн и др. От 2008 
г. е преподавател по джаз пиано и 
ансамбъл в университета за музи-
ка и театър в Мюнхен.

„Момичето и 
смъртта” на 
Мириам Енгел 
играе „Арабеск”

Балет “арабеск” ще изпълни “Мо-
мичето и смъртта” - Градска фантазия, 
на 22 юни от 19 ч. в Музикалния теа-
тър. Хореографията е на Мириам ен-
гел, музика - Франц Шуберт, авторска 
музика - игал Миртенбаум, аранжи-
мент - Мириам енгел и игал Миртен-
баум, художничка - елица Георгиева.

“Момичето и смъртта” е спекта-
къл, който предизвиква силни емоции. 
Спектакъл, в който ние откриваме 
всичко, което се намира между живота 
и смъртта - любовта, страстта, клюка-
та, греха, омразата, празника.

“Момичето и смъртта” на Шуберт 
в оригиналната съвременна фентъзи 
интерпретация на израелската хорео-
графка Мириам енгел представя архе-

типа на девойката; жена - дете, проти-
вопоставяйки се на митовете и лицата 
на смъртта. От разлагането на тялото и 
материята, от падението до загубата на 
невинността и разпадането, от деграда-
цията на ценности и истини до смъртта 

на човешката надежда, от целия този 
апокалипсис, девойката се изкачва по 
руините към хаотичната вселена на 
трансформацията. висяща на косъм от 
своята смъртност, тя посява семето на 
един нов свят.

СНИМКАБАЛЕТ“АРАБЕСК”

Мария Славова гостува в 
Културния клуб „Тракия”

Съюзът на тра-
кийските дружества 
в България и изда-
телство “Захарий 
Стоянов” организи-
рат представяне на 
стихосбирката “Не-
изчерпан замисъл” 
от Мария Славова. 
Премиерата ще се 
състои на 22 юни от 
18,30 ч. в Културния клуб “Тракия” в 
София, ул. “Стефан Караджа” 7А.

Жоел Мейер, посланик на Репу-
блика Франция в България, връчи 
отличието “Кавалер на Ордена за 
изкуство и литература” и Грамота 
с подпис от министъра на култура-
та на Франция на Даниела Димова, 
директорка на Театрално-музикал-
ния продуцентски център Варна, на 
церемония на 20 юни на Сцена Ро-
тонда във Варненската опера, нау-
чи ДУМА от Виолета Тончева, пиар 
на ТМПЦ Варна. 
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Вашата общителност 
допринася за повишаване 
на престижа ви в обще-

ството. 

Вашата горделивост 
може да предизвика кон-

фликти с околните. Бъ-

дете въздържани.

Моментът е благоприя-

тен за постигането на це-

лите и победа над собст-

вените недостатъци.

Трябва да решавате бър-

зо изостанали проблеми, 
които изискват много 
време и средства.

Не е препоръчително да 
разчитате на някои хора. 
Правете всичко сами и не 
очаквайте помощ.

Избягвайте контактите 
с вечно недоволни и скуч-

ни хора. Вероятни са не-

предвидени разходи.

Разглеждайте спокойно 
и разумно дори най-слож-

ните ситуации. Личното 
ви обаяние ви пази.

Днес не изяснявайте от-

ношенията си с околни-

те, има опасност емоци-

ите ви да надделеят.

Постарайте се да си оси-

гурите повече свободно 
време, което да прекара-

те забавно. 

Охотно ще участвате в 
обществени и културни 
събития. Ще бъдете в 
центъра на вниманието.

Разширете сферата на 
дейността си или завър-

шете решаването на 
стари проблеми.

В никакъв случай не изо-

ставяйте започнатото. 
Преследвайте целите си. 
Това ви носи успех.

овеН

евсевий бил постоянен и непоколе-
бимвправославнотоизповедание

светиевсевийбилепископнаградса-
мосат, койтосенамиралподуправлението
наантиохийскияпатриарх.тойбилправове-
рен мъж, благочестив, изпълнен с ревност
побога,постояненинепоколебимвправо-
славното изповедание във времето, когато
ерестанаариисеусилвала.

следсмърттанасветиявеликцарКон-
стантинвизточнатаполовинанацарството
севъзкачилнапрестоланеговиятсинКон-
станций, който бил арианин. по време на
неговото царуване православните прежи-
велиголямогонение.следняколкогодини
царКонстанцийумрял,аследнегосевъз-
качилЮлианотстъпник.повременацару-
ванетомусрещуцъркватабилоповдигнато
гонение, насочено главно срещу духовен-
ството. свети евсевий скрил епископския
си сан, облякъл се във войнишки дрехи и
започнал да обхожда сирия, Финикия и
палестина, като утвърждавал християните
вправославнатавяра.

следпозорнатасмъртнаЮлианзапоч-
нал да царува благочестивият и христолю-

бив цар иовиан, при когото свети мелетий
отново бил върнат на своя престол. след
смърттанаиовианнапрестоласевъзкачил
валентиеретицитеотновосевърналикъм
своето зловерие. след това започнал да
царувацарграциан.тойосвободилвсички
архиереиидругитесвещенилица.върнали
сесветимелетий-вантиохия,светипела-
гий-влаодикия,светиевсевий-всамосат.
евсевий отишъл в град долихина с богоу-
годниямарин,койтобилизбранзаепископ.
Когатосветиевсевийвлязълв града,една
жена-арианка,хвърлилавърхунегоотпо-
криваглиненсъдиразсеклаглаватаму.от
тази рана свети евсевий се разболял и се
представилвгоспода.

Църкватапочитана22юнисв.свщмчкевсевий,еп.самосатски.
св.мчциЗинониЗина.св.мчциГалактиониЮлиания

честито!

Мила наша Марийче,
Благодарим ти, че те има и си между нас – всеотдайна, отговор-

на, честна и принципна! 
от все сърце ти желаем много здраве и сили, още дълги години 

заедно да отстояваме социалистическата и антифашистката кауза!
прегръщаме те!

Управителен съвет на БАС
Областен и общински съвет на БСП и БАС - Сливен

и всички твои другари и приятели

ЧестИт 
75-годишен ЮБИлей!

МарИЯ 
асеНова 
ЧоМпова
родена на 22.06.1948 г.

председател  
на областния съвет  

на Българския  
антифашистки съюз -  

сливен

05.55 денятзапочва
09.20 100%будни
11.00 Култура.бг
12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории/п/
12.45 телепазаренпрозорец
13.00 последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу/п/

14.00 телепазаренпрозорец
14.15 “Книганакнигите2”-ани-

мационенфилм
14.45 “амос - пазителят на мас-

ките”-анимационенфилм
15.15 “детективска агенция

“ласеимая”-твфилм
15.45 телепазаренпрозорец
16.00 бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.20 ощеотденя  - комен-

тарнопредаване
18.45 спорттото
19.00 последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу

20.00 посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 музикабезкрай

/п/
22.00 “Кажи ми коя съм” - тв

филм/9,последенепизод/
(14)

23.00 посветаиунас
23.25 “повратнаточка”-твфилм

/7епизод/(16)
00.25 светътиние/п/
00.55 100%будни/п/
02.30 Култура.бг/п/
03.30 джинс/п/
04.00 “детективска агенция

“ласеимая”-твфилм/п/
04.25 посветаиунас/пот20.00

ч./
05.10 ощеотденя-коментарно

предаване/п/
05.40 телепазаренпрозорец

06.00“тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иалександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.30“Комицитеиприятели”-ко-
медийношоу

13.30 “стани богат” - телевизи-
оннаиграсводещмихаил
билалов/п./

14.30 “скъпи наследници” - се-
риал

15.30 “почукай на вратата ми” -
сериал

17.00bTVновините
17.20 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щацветанкаризова

18.00 “стани богат” - телевизи-
оннаиграсводещмихаил
билалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.5,еп.72

21.00 “съни бийч” - сериал, с.1,
еп.11

22.00bTVновините-къснаеми-
сия

22.30премиера: “Камионджии” -
сериал,еп.24

23.30“дъфивазовски”-сериал,
с.1,еп.7

00.30 “столичанивповече” -се-
риал,с.11,еп.4

01.20 “Фамилията” - сериал, с.3,
еп.6

02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”-токшоусво-

дещидесиславастоянова
иалександърКадиев/п./

04.30“Камионджии”-сериал/п./
05.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щацветанкаризова/п./

06.00 “Здравей, българия” - су-
трешенблок

09.30 “на кафе” - предаване на
NOVA

12.00 новинитенаNOVA
12.30 “наследство” (премиера) -

сериенфилм
13.30 “остани с мен: Завинаги”

(премиера)-сериал
15.00 “не ме оставяй” (премие-

ра)-сериенфилм
16.00 новинитенаNOVA
16.10 “пресечна точка” - публи-

цистичношоу
17:00 “семейнивойни” - телеви-

зионнаигра
18:00 “голямото преследване” -

телевизионнаигра
19.00 новините на NOVA - цен-

тралнаемисия
20.00 “черешката на тортата” -

риалити
21.00 “новобранецът” (премие-

ра)-сериал,сезон1
22.00новинитенаNOVA
22.30 “Фбр” (премиера) - сери-

ал,сезон4
23.30 “частнидетективи” -сери-

ал,сезон3
00.30 “престъпни намерения” -

сериал,сезон9
01.20 “рейдонован”-сериал,се-

зон4
02.00 “Ямата”-сериенфилм
03.40 “останисмен:Завинаги”-

сериал/п/
05.20 “пресечна точка” - публи-

цистичношоу/п/

10.00Кардиограма

11.00EuroTVShop

11.30Шоутонамавриков

12.30EuroTVShop

13.00новини

13.15евродикоФ

15.15новини

15.30EuroTVShop

16.00делници

19.30новини

20.00политикаиспорт

21.00психологическипортрет

22.00паметбездавност

23.00новини

23.30Шесточувство

01.30EuroTVShop

03.30Кардиограма

04.30психологическипортрет

05.30политикаиспорт

06.30делници
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Квалификации за Евро 2024
Група G
IV кръг
България - Сърбия 1:1 1:0 Десподов 

(48) 1:1 Лазович (90+6). 1. Унгария 7 т. 2. 
Сърбия 7 3. черна гора 4 4. България 2 5. 
Литва 1. V кръг, 7.09: Сърбия - Унгария; 
Литва - черна гора.

Група А
Норвегия - Кипър 3:1; Шотлан-

дия - Грузия 2:0. 1. ШОтЛАнДиЯ 12 2. 
ГрУЗиЯ 4 3. норвегия 4 4. испания 3 5. 
кипър 0. V кръг, 8.09: Грузия - испания; 
кипър - Шотландия.

Група Е
Молдова - Полша 3:2; Фарьорски 

острови - Албания 1:3. 1. чеХиЯ 7 2. 
АЛБАниЯ 6 3. Молдова 5 4. Полша 3 5. 
Фар. о-ви 1. V кръг, 7.09: Полша - Фарьо-
рски острови; чехия - Албания.

Група F
Австрия - Швеция 2:0; Естония - 

Белгия 0:3. 1. АвСтриЯ 10 2. БеЛГиЯ 7 
3. Швеция 3 4. естония 1 5. Азербайджан 
1. V кръг, 9.09: Азербайджан - Белгия; 
естония - Швеция.

Група J
Исландия - Португалия 0:1; Босна 

и Херцеговина - Люксембург 0:1; Лих-
тенщайн - Словакия 0:1. 1. ПОртУГА-
ЛиЯ 12 2. СЛОвАкиЯ 10 3. Люксембург 
7 4. Босна и Херцеговина 3 5. исландия 3 
6. Лихтенщайн 0. V кръг, 8.09: Словакия 
- Португалия; Босна и Херцеговина - Лих-
тенщайн; Люксембург - исландия. 

Контроли
Германия - Колумбия 0:2 0:1 Диас 

(54) 0:2 куадрадо (82-д); Бразилия - Се-
негал 2:4 1:0 Пакета (11) 1:1 Диало (22) 
1:2 Маркиньос (52-авт) 1:3 Мане (55) 2:3 
Маркиньос (58) 2:4 Мане (90+7).

резултати

Гледайте

Футбол
по БНТ 3
21.35 Франция - Италия 
(младежи)
по Макс спорТ 1
тенИс
14.00 турнир в лондон (мъже)

България изтърва да бие 
Сърбия в мач от IV кръг на ев-
роквалификациите. Пред 7000 
души на “Хювефарма Арена” 
срещата завърши 1:1, като гос-
тите достигнаха до точката 9 
секунди преди края на 6-минут-
ното продължение. тогава Дар-
ко Лазович бе оставен непокрит 
и с топовен удар донесе точката 
на “плавите”. Преди това ки-
рил Десподов (48) беше извел 
“лъвовете”, които се виждаха 
победители в мача с именития 
съперник.

в допълнение към края ре-
зервата Филип кръстев разтре-
се гредата на гостите, а през 
първата част Георги русев про-
пусна да отбележи сам срещу 
стража на сърбите ваня Милин-
кович-Савич.

С точката България се отле-
пи от дъното на Група G и вече 
има 2 т. на предпоследната по-
зиция. Сърбия дели първата с 
Унгария с по 7 т., като за пръв 
път западните ни съседи не ус-
пяха да спечелят. в другия мач 
от групата “маджарите” срази-

ха Литва с 2:0. “изключителен 
мач срещу най-силния отбор в 
групата. никой от вас не е оч-
аквал да се представим така. в 
големи моменти момчетата по-
казаха зрялост. Може би само 
накрая трябваше да играят още 
малко по този начин. 96 минути 
показаха, че имат бъдеще. Про-
мяна не се прави лесно. Отбо-
рът има бъдеще. в тези четири 
мача точките не отговарят на 
играта ни. не знам в Сърбия, но 
в България колко хора чакаха да 
паднем с 0:5.

Доволен съм, че футболисти, 
които не играят в клубовете си, 
показаха качество. никой не 
направи такава радикална про-
мяна, да пусне толкова млад от-
бор. Мога да издържа на натиска 
и на критика на специалистите. 
на мен не ми трябват аплодис-
менти. По друг начин приемам 
нещата, но футболистите имат 
нужда от подкрепа”, каза селек-
ционерът ни Младен кръстаич.

“Можехме да победим и в 
Литва, и сега, и щяхме да имаме 
6 т. и да сме в играта за класира-

не. и да имаме равен брой точки 
със Сърбия. изпускаме си шан-
са, но надграждаме”, каза капи-
танът Десподов.

“като знаем как можеше да 
свърши този мач, това е велика 
точка за нас. всички казваха, че 
България е млад отбор, но зна-
ех, че ще бъде трудно. имаше 
грешки при пасовете, това ни 
затрудни. в крайна сметка тази 
точка дойде в последния миг и 
трябва да сме доволни”, призна 
селекционерът на Сърбия Дра-
ган Стойкович-Пикси.

СнимкаБТа

Кирил Десподов (вдясно) е финтирал сърбина неманя Гудел за 1:1 на българия в Разград

Изпуснахме 
Сърбия
Гол9секундипредикрая
нилишиотпървапобеда

на мача България - Сърбия не мина и без ексцесии. От БФС 
са наредили на охраната да свали плакат на Димитър Бербатов, 
който е опозиция на настоящото ръководство. това съобщиха 
организирани фенове на черно море.

“Охранителната фирма влезе в сектора и се опита да свали 
транспаранта. това тяхно действие срещна подобаващ отпор, 
което беше последвано от нахлуването на полиция и маскирана 
жандармерия”, обявиха привържениците. те са провокирани от 
техническия директор на БФС Георги иванов.

“той си позволи серия от неприлични жестове, нецензурни 
обиди и закани към феновете на бившия си отбор. Причините за 
неадекватното поведение на г-н Осмокласника остават “мисте-
рия”, допълниха феновете.

“някакви хора, не бих казал олигофрени, но дошли с намере-
ние целенасочено да плюят против президента и отбора - такова 
поведение граничи с тотална глупост. това са хора, които са въз-
духари. няма да стане както си мислят там от някаква опозиция, 
която настройва клубовете, да разделя българския футбол. Ако 
искаме да има успех българският футбол, трябва да бъдем обе-
динени всички - треньори, директори, всички заедно. тези хора, 
които искат да вземат властта, не ги виждам като обединители, а 
разединители. Аматьори”, каза Гонзо.

Поносими съперници изтеглиха Левски и ЦСкА 
в Лигата на конференциите, а ЦСкА 1948 нямаше 
късмет при жребия. и трите ни тима се включват от 
II кръг на квалификациите. Първите двубой са на 27 
юли, а реваншите - седмица по-късно. 

Левски ще се изправи срещу Хегелман (Лит) или 
Шкупи (рСМ). Другите варианти бяха: Фенербахче 
(тур), ПАОк (Гър), Омония (кип) и вадуц (Лихт) или 
неман Гродно (Блрс).

ЦСкА ще мери сили с румънския Сепси. “черве-
ните” бяха поставени, но изтеглиха най-тежкия съ-
перник. Сепси спечели купата на румъния, а в пър-
венството завърши на шесто място. Другите варианти 
бяха: Петрокуб (Молд), Актобе (каз), торпедо (Блрс) 
и по-добрия от Арарат (Арм) или егнатия (Алб).

Дебютантът ЦСкА 1948 очаква вицешампиона на 
румъния - ФкСБ. Съставът на Атанас рибарски се 
размина с грандове като Бешикташ и АПОеЛ нико-
зия.

Лудогорец имаше късмет и при 
жребия за II квалификационен кръг 
на Шампионската лига. Ако успеят 
да елиминират Балкани (косово), 
“орлите” ще се изправят срещу по-
добрия от Олимпия (Слвн) или вал-
миера (Лат). Първият сблъсък е на 
25/26 юли в разград, а реваншът - на 
1/2 август.

Олимпия се радва на голяма попу-
лярност сред половината футболни 
фенове в България - тези на ЦСкА. 
Причината е, че на два пъти този тим 
е отстранявал Левски в европа.

Ако Лудогорец отпадне от Балка-
ни, българският шампион отива във 
II квалификационен кръг в Лигата 
на конференциите. там съперник ще 
е загубилият от двойката Хик Хел-
зинки (Фин) - Ларне (Сирл).

СнимкаБТа

Кристиано Роналдо получава плакет от Гинес, след като стана първият играч 
в историята с 200 мача с национална фланелка. Португалската легенда вкара 
единствения гол при гостуването на Исландия в Група J. Попадението  
му 91-вата минута е под №123 с екипа на “мореплавателите”

БФС свалили плакат 
на Димитър Бербатов

Поносими съперници  
за Левски и ЦСКА в Лигата 
на конференциите

Лудогорец среща 
Олимпия или 
Валмиера в ШЛ 


